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PROTOKÓŁ Nr XX/2020 

z obrad sesji Rady Miasta Mława 

odbytej w dniu 28 września 2020 r. 

w Sali posiedzeń Miejskiego Domu Kultury 

w Mławie przy ul. Stary Rynek 13 

 

 

 

Obrady dwudziestej zwyczajnej sesji Rady Miasta otworzył Przewodniczący Rady Miasta 

Lech Prejs o godzinie 13:00. 

 

Przywitał serdecznie przybyłych na sesję Radnych, Burmistrza Miasta Mława Sławomira 

Kowalewskiego, Zastępcę Burmistrza Janinę Budzichowską, Zastępcę Burmistrza Szymona 

Zejera, Skarbnika Miasta Justynę Aptewicz, naczelników wydziałów, przewodniczących 

zarządów osiedli oraz mieszkańców miasta. Powitał przedstawicieli mediów.  

  

Ad pkt 2. 

Janina Budzichowską Zastępca Burmistrza w swoim wystąpieniu nadmieniła, że od 14 lat 

jest Zastępcą Burmistrza Miasta Mława, a od 17 lat pracownikiem Urzędu Miasta. Odchodząca 

ze stanowiska Zastępca Burmistrza podziękowała za wieloletnią współpracę Radnym, 

Przewodniczącym Zarządów Osiedli, współpracownikom Urzędu Miasta, pracownikom 

jednostek miejskich, swojej rodzinie oraz mieszkańcom. Szczególne słowa podziękowania 

złożyła Sławomirowi Kowalewskiemu za to, że w swojej pierwszej kadencji w 2006 roku 

postawił na jej osobę i zaproponował  stanowisko zastępcy burmistrza. To było wielkie 

wyróżnienie i zaszczyt. Jak wspominała w swoim wystąpieniu, robiła to z wielką 

przyjemnością. Wysoko oceniła współpracę z pracownikami urzędu oraz samym Burmistrzem 

Sławomirem Kowalewskim. Strategia rozwoju, którą Pan Burmistrz przyjął dla miasta i to, co 

chciał wykonywać dla mieszkańców, według niej zawsze się układało w jedną całość.  

Podziękowała wszystkim, życzyła zdrowia ,samych sukcesów i wszelkiej pomyślności. 

Burmistrz Miasta Mława Sławomir Kowalewski podziękował Janinie 

Budzichowskiej za wsparcie, współpracę oraz ogromną życzliwość i lojalność. Dyrektorem, 

burmistrzem, premierem, prezydentem bywa się, a człowiekiem jest się całe życie. Dlatego 

ważne jest, jakim jest się człowiekiem. Mogę powiedzieć, że jest Pani wspaniałą osobą i bardzo 

dużo osób o tym wie.  Bardzo dziękuje za to, co mnie spotkało z Pani strony, a spotkało dużo 

dobrego. To dobro to nie komplementy, a ciężka praca, czasami krytyczne uwagi                                             

i podpowiedzi. Wykonała Pani ogromne zadanie, pomagając Burmistrzowi Mławy przez 

prawie cztery kadencje. Życzył długiego, szczęśliwego i pełnego powodów do zadowolenia 

życia na emeryturze. 

 



Przewodniczący Rady Miasta Lech Prejs. w imieniu swoim i Rady Miasta złożył 

również najlepsze życzenia, spełnienia marzeń, których nie było czasu spełnić, gdyż trzeba było 

pracować. Jest zdrowie, świetnie Pani wygląda, więc myślę, że będzie można teraz realizować 

rzeczy, które gdzieś tkwiły i czekały na lepsze czasy.  

Wspólnie z Burmistrzem Miasta Sławomirem Kowalewskim wręczyli kwiaty i upominek. 

Ad pkt 3. 

Z uwagi na nieobecność Pana Leszka Zygnera punkt z porządku obrad nie był realizowany. 

Ad pkt 4. 

Przewodniczący Rady Miasta Lech Prejs stwierdził na podstawie listy obecności,  

że na sali jest quorum (19 radnych) władne do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Ad pkt 5. 

Przewodniczący Rady Miasta na Sekretarza Obrad zgłosił radnego Janusza 

Wojnarowskiego. 

Radny Janusz Wojnarowski wyraził zgodę. 

 

Ponieważ innych kandydatur nie zgłoszono w wyniku jawnego głosowania (19 głosami 

za, jednogłośnie) Sekretarzem Obrad XX sesji Rady Miasta został wybrany radny Janusz 

Wojnarowski. 

 

Ad pkt 6. 

Przewodniczący Rady Miasta Lech Prejs zapytał, czy są uwagi do porządku obrad? 

Radny Janusz Wojnarowski  

Zgłosił wniosek formalny o wprowadzenie do porządku obrad sesji punktu dotyczącego 

dyskusji nad zajęciem stanowiska w sprawie ewentualnego podziału Mazowsza w związku z 

apelem jaki wpłynął od Marszałka Województwa Mazowieckiego. 

 

Radny Marek Kiełbiński 

Zaznaczył, że na chwilę obecną nie ma stanowiska rządu w sprawie podziału Mazowsza. 

Uważa, że dyskutowanie nad czymś, co jest faktem medialnym jest bardzo ryzykowne. Poprosił 

o uzasadnienie wnioskodawcy, dlaczego Rada Miasta ma zajmować się i wyrażać swoją opinię 

w tej sprawie. Są to tylko doniesienia medialne, żaden projekt nie był i nie jest procedowany. 

  

Przewodniczący Rady Miasta Lech Prejs wyjaśnił, że w tym punkcie jest tylko 

wprowadzenie do porządku obrad wniosku zgłoszonego przez radnego. Każdy radny ma prawo 

zgłosić w każdej sprawie propozycję zmiany porządku obrad. Jeśli Rada Miasta przegłosuje 

wniosek, dyskusja przewidziana jest we wprowadzonym punkcie. Poinformował, że na 

poprzedniej sesji było odczytane pismo Marszałka Województwa Mazowieckiego w tej 

sprawie, które wpłynęło do Rady Miasta. 

 

Radny Michał Nowakowski 

Podkreślił, że każdy radny ma prawo zgłaszać wniosek, jeśli zostanie przyjęty przez Radę 

wówczas będzie czas na to, żeby dyskutować. Wiele samorządów takie stanowiska podjęły, nie 

ma w tej sprawie ustawy, ale wszyscy wiemy, że takie działania są podejmowane. Osobiście 



będzie głosował za podjęciem stanowiska jeśli będzie określone, że Rada Miasta nie popiera 

działań zmierzających do podziału województwa. 

 

 

Przewodniczący Rady Miasta Lech Prejs został zgłoszony wniosek formalny, który 

musi być poddany pod głosowanie. 

 

Radny Marek Kiełbiński 

Zapytał kto będzie sprawozdawcą, czy wnioskodawca będzie uzasadniał zgłoszony wniosek. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Lech Prejs poddał pod głosowanie wniosek formalny                                

Radnego Janusz Wojnarowskiego, proponuje wprowadzenie do porządku obrad sesji jako pkt.21 w 

brzmieniu: „Dyskusja nad zajęciem stanowiska w sprawie ewentualnego podziału 

Województwa Mazowieckiego”. 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miasta (za - 16 głosów, 4 - głosy wstrzymujące) 

przegłosowała wniosek w w/w sprawie zgłoszony przez radnego Janusza Wojnarowskiego. 

 

Porządek Obrad sesji po zmianach: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Pożegnanie Pani Janiny Budzichowskiej Zastępcy Burmistrza Miasta w związku                                  

z odejściem na emeryturę. 

3. Pożegnanie Pana prof. nadzw. dr hab. Leszka Zygnera w związku z zakończeniem 

kadencji Rektora Państwowej Uczelni Zawodowej w Ciechanowie. 

4. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

5. Wybór Sekretarza Obrad. 

6. Uwagi do porządku Obrad. 

7. Przyjęcie protokołu z XIX sesji Rady Miasta odbytej w dniu 18 sierpnia 2020 r. 

8. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Miasta Mława za I półrocze 2020 r. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Mława              

na lata 2019 - 2030. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Mława na 2020 rok. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej  uchwałę  w sprawie utworzenia samorządowej jednostki 

organizacyjnej Centrum Usług Wspólnych w Mławie oraz nadanie jej Statutu. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia wydzielonych rachunków 

dochodów dla jednostek budżetowych prowadzących działalność określoną w ustawie                       

z dnia 7 września 1991 r, o systemie oświaty. 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia jednostki budżetowej  

pod nazwą Miejski Żłobek w Mławie oraz nadaniu Statutu. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji                        

w Mlawie. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług                            

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu 

Miasta Mława i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia istniejących dróg na obszarze miasta Mława                      

do kategorii drogi gminnej oraz ustalenia ich przebiegu. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wykonywania obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej. 

18. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu Miasta Mlawa. 



19. Podjęcie uchwały w sprawie petycji dotyczącej systemu gospodarowania odpadami. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie ustalenia warunków zabudowy zgodnych z obecną 

zabudową jednorodzinną dla osiedla położonego przy ul. Spokojnej, ul. Łąkowej,                             

ul. Żytniej, ul. Pszennej. 

21. Dyskusja nad zajęciem stanowiska w sprawie ewentualnego podziału Województwa 

Mazowieckiego. 

22. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Miasta podjętych na sesji w dniu 18 sierpnia 

2020 r. 

23. Informacja Burmistrza Miasta Mława z działalności za okres między sesjami. 

24. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

25. Zamknięcie obrad sesji Rady Miasta. 

 

Ad pkt 7. 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że protokół z XIX sesji Rady Miasta odbytej 

w dniu 18 sierpnia 2020 r. był wyłożony w biurze rady w siedzibie Urzędu Miasta  

i każdy Radny mógł się z nim zapoznać. 

Ponieważ uwag nie zgłoszono zaproponował przyjęcie protokołu bez odczytywania. 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miasta (za - 20 głosów, jednogłośnie) przyjęła bez 

odczytywania protokół z XIX sesji Rady Miasta odbytej w dniu 18 sierpnia 2020 r. 

 

Ad pkt 8 . 

Justyna Aptewicz Skarbnik Miasta Mława 

Przedstawiła Informację o przebiegu wykonania budżetu Miasta Mława za I półrocze 2020 r. 

- prezentacja multimedialna (informacja stanowi załącznik do protokołu). 

 

Zastępca Burmistrza Szymon Zejer 

Odczytał Uchwałę nr CI.218.2020 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                        

w Warszawie wyrażającą pozytywną opinię o przedłożonej przez Burmistrza Miasta Mława 

informacji o przebiegu wykonania budżetu Miasta Mława za I półrocze 2020 r. 

 

Informacja o przebiegu wykonania budżetu Miasta Mława za I półrocze 2020 r. omawiana 

była na posiedzeniach Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, Komisji ds. Rodziny i Spraw 

Społecznych, Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej, Komisji 

Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Komisji 

Rozwoju Gospodarczego i Budżetu i i przyjęta została bez uwag. 

 

Ad pkt 9 i 10. 

Justyna Aptewicz Skarbnik Miasta Mława  

Przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Mława z autopoprawką nr 1 oraz projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej na 2020 rok z autopoprawką nr 1. 

 

 

 

http://www.bip.mlawa.pl/artykul/petycja-z-dnia-26072020-r-w-sprawie-ustalenia-warunkow-zabudowy-zgodnych-z-obecna-0
http://www.bip.mlawa.pl/artykul/petycja-z-dnia-26072020-r-w-sprawie-ustalenia-warunkow-zabudowy-zgodnych-z-obecna-0
http://www.bip.mlawa.pl/artykul/petycja-z-dnia-26072020-r-w-sprawie-ustalenia-warunkow-zabudowy-zgodnych-z-obecna-0


 

Autopoprawka Nr 1 do projektu uchwały w sprawie zmiany                                                 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Mława na lata 2020-2031. 

 

Załącznik nr 1 Wieloletnia Prognoza Finansowa 

Zmianie ulegają dochody Miasta Mława (+ 31 322,00 zł). Dochody po zmianie wynoszą 

168 187 895,31 zł. 

Zmiana dotyczy dochodów bieżących (+ 31 322,00 zł), dochody bieżące po zmianie wynoszą                  

150 348 117,86 zł. 

Dochody majątkowe nie ulegają zmianie. 

Zmianie ulegają wydatki Miasta Mława (+ 31 322,00 zł). Wydatki po zmianie wynoszą 

183 680 816,71 zł. 

Zmiana dotyczy wydatków bieżących (+ 31 322,00 zł), wydatki bieżące po zmianie wynoszą                  

148 545 435,47 zł. 

Wydatki majątkowe nie ulegają zmianie. 

Załącznik nr 2 Wykaz przedsięwzięć do Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Poz.1.3.2.6„Budowa i przebudowa dróg na terenie Miasta Mława"; 

Realizacja przedsięwzięcia przewidziana jest na lata 2018 – 2020;  

- łączne nakłady finansowe ulegają zmianie (+80 000,00 zł), po zmianie  wynoszą                                               

3 500 200,00 zł, 

- limit na rok 2020 nie ulega zmianie i wynosi 1 267 247,00 zł,  

- limit na rok 2021 ulega zmianie (+80 000,00 zł) i wynosi 80 000,00 zł,  

- limit zobowiązań (+ 80 000,00 zł), po zmianie wynosi 1 347 247,00 zł. 

 

W Wieloletniej Prognozie Finansowej wprowadza się następujące zmiany: 

Dochody ogółem budżetu Miasta na rok 2020 ulegają zwiększeniu w kwocie 

 (+2 941 943,60 zł) i po zmianie wynoszą 168 156 573,31 zł. 

1. Dochody bieżące budżetu Miasta na rok 2020 ulegają zwiększeniu w kwocie 

(+322 643,60 zł) i po zmianie wynoszą 150 316 795,86 zł. Zmiana spowodowana jest: 

- zwiększeniem dochodów z tytułu dotacji (+58 485,00 zł)- zmiana wprowadzona 

Zarządzeniem Nr 154/2020 Burmistrza Miasta Mława z dnia 31 sierpnia 2020 r.,   

- zwiększeniem dochodów z tytułu dotacji (+65 605,00 zł)- zmiana wprowadzona 

Zarządzeniem Nr 160/2020 Burmistrza Miasta Mława z dnia 09 września 2020 r., 

- zwiększenie dochodów z tytułu wpływów za korzystanie z wychowania przedszkolnego                                      

w kwocie (+200 155,00 zł), 

- zmniejszenie dochodów z tytułu pomocy finansowej z Województwa Mazowieckiego                             

(-1 601,40 zł). 

Dochody majątkowe budżetu Miasta na rok 2020 ulegają zwiększeniu 

w kwocie (+2 619 300,00 zł) i po zmianie wynoszą 17 839 777,45 zł. Zmiana spowodowana 

jest zwiększeniem z tytułu dofinansowania ze środków Rządowego Funduszu Inwestycji 

Lokalnych w kwocie (+2 619 300,00 zł). 

 

 Na dochody majątkowe w kwocie 17 839 777,45 zł planowane do osiągnięcia w roku 

2020 składają się m.in. dochody: 

1)  Ze sprzedaży majątku w kwocie 1 200 000,00  zł w tym m.in.: 

- sprzedaż nieruchomości przy ul. Ciechanowskiej – działka 2226/5, 

- sprzedaż nieruchomości przy ul. Działdowskiej – działka 268/3, 269/1 i in., 

- sprzedaż nieruchomości przy ul. Napoleońskiej – działka 1736/1, 1736/2, 1984/2, 4474, 

- sprzedaż nieruchomości przy ul. Napoleońskiej – działka 2564/16, 



- sprzedaż nieruchomości przy ul. Padlewskiego – działka 817/2, 

- sprzedaż nieruchomości przy ul. Żuromińskiej – działka 1034/6, 

- sprzedaż nieruchomości przy ul. Osiedlu Książąt Mazowieckich – działka 193/130, 

- sprzedaż nieruchomości przy ul. Szpitalnej, ul. Makowej – działka 2270, 2271, 2269/1, 2345, 

2264, 2265, 

- sprzedaż nieruchomości przy ul. Szpitalnej – działka 4865, 4864 i in. (część), 

- sprzedaż lokali mieszkalnych, 

2) Wpływy z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo 

własności w kwocie 200 000,00 zł. 

3)    Dotacja celowa otrzymywana w ramach płatności związanych z realizacją przedsięwzięcia 

pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej na terenie Aglomeracji Mława” w kwocie 2 469 844,75 zł. 

4) Dotacja celowa na dofinansowanie zadania inwestycyjnego pn. „Modernizacja bazy 

sportowej na terenie Miasta Mława” w kwocie 2 000 000,00 zł. 

5) Dotacja celowa na dofinansowanie zadania inwestycyjnego pn. „Budowa budynków 

socjalnych w Mławie – etap III” w kwocie 501 200,00 zł. 

6) Dotacja celowa na dofinansowanie zadania inwestycyjnego pn. „Poprawa spójności 

komunikacyjnej Miasta Mława poprzez budowę drugiego etapu Alei Św. Wojciecha wraz  

z budową skrzyżowania typu rondo” w kwocie 5 163 753,80 zł. 

7)  Wpływy ze sprzedaży składników majątkowych w kwocie 1 000,00 zł. 

8)Wpłata środków finansowych z niewykorzystanych w terminie wydatków, które nie 

wygasają z upływem roku budżetowego w kwocie (+3 544 678,90). 

9) Pomoc finansowa w formie dotacji celowej od Samorządu Województwa Mazowieckiego 

na realizację zadań w ramach „Mazowieckiego Instrumentu Aktywizacji Działkowców 

MAZOWSZE 2020 w kwocie 40 000,00 zł. 

10) Pomoc finansowa w formie dotacji celowej od Samorządu  Województwa Mazowieckiego 

na zadanie inwestycyjne w ramach „Mazowieckiego Instrumentu Wsparcia Infrastruktury 

MAZOWSZE 2020 pn.: „Modernizacja boiska sportowego przy Szkole Podstawowej nr 3 

w Mławie” w kwocie 100 000,00 zł. 

11) Dotacja ze środków Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych 

w kwocie (+2 619 300,00 zł) . 

 

 Dochody budżetu Miasta na 2021 rok planuje się w wysokości 156 878 801,00 zł, w tym: 

1. Dochody bieżące w kwocie 151 806 501,00 zł, 

2. Dochody majątkowe w kwocie 5 072 300,00 zł. 

Na dochody majątkowe w kwocie 5 072 300,00 zł planowane do realizacji w roku 2021 

składają się m.in. dochody: 

1) Ze sprzedaży majątku w kwocie 600 000,00  zł w tym: 

- wpływy ze sprzedaży lokali mieszkalnych będących własnością gminy, 

- sprzedaż nieruchomości przy ul. Szpitalnej  – działka 4865, 4864 i in., 

- sprzedaż nieruchomości przy ul. Błękitnej – działka 330, 329/1, 329/2, 

- sprzedaż nieruchomości przy ul. Żuromińskiej – działka 1029/3, 

- sprzedaż nieruchomości przy ul. LG Electronics – działka 1624/4 i in., 

2) Wpływy z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności 

w kwocie 200 000,00 zł. 

3) Dotacja celowa na dofinansowanie zadania inwestycyjnego pn. „Modernizacja bazy 

sportowej na terenie Miasta Mława” w kwocie 2 772 300,00 zł. 

4) Dotacja celowa otrzymywana w ramach płatności związanych z realizacją przedsięwzięcia 

pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej na terenie Aglomeracji Mława” w kwocie 1 500 000,00 zł.  

 

Dochody budżetu Miasta na 2022 rok planuje się w wysokości 155 209 728,00 zł, w tym: 



1. Dochody bieżące w kwocie 154 409 728,00 zł, 

2. Dochody majątkowe w kwocie  800 000,00 zł. 

Na dochody majątkowe w kwocie  800 000,00 zł planowane do realizacji w roku 2022 składają    

się  dochody: 

1) Ze sprzedaży majątku w kwocie 600 000,00  zł w tym: 

- wpływy ze sprzedaży lokali mieszkalnych będących własnością gminy, 

- sprzedaż nieruchomości przy ul. Bienia – działka 1409/11 i in., 

- sprzedaż nieruchomości przy ul. Broniewskiego – działka 2794/32, 

- sprzedaż nieruchomości przy ul. Padlewskiego – działka 9000/1 i in., 

- sprzedaż nieruchomości przy ul. Błękitnej – działka 330, 329/1, 329/2, 

- sprzedaż nieruchomości przy ul. Osiedle Młodych – działka 2577/28. 

2) Wpływy z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności 

w kwocie 200 000,00 zł. 

 

Dochody budżetu Miasta na 2023 rok planuje się w wysokości 158 641 294,00 zł, w tym: 

1. Dochody bieżące w kwocie 157 841 294,00 zł, 

2. Dochody majątkowe w kwocie 800 000,00 zł. 

 

Na dochody majątkowe w kwocie 800 000,00  zł  planowane do realizacji w roku 2023 składają 

się  dochody: 

1) Ze sprzedaży majątku w kwocie 600 000,00  zł w tym: 

- wpływy ze sprzedaży lokali mieszkalnych będących własnością gminy, 

- sprzedaż nieruchomości przy ul. 3 Maja – działka 685/31, 685/34 (była kotłownia), 

- sprzedaż nieruchomości przy ul. Zacisze – działka 875/6 i in. (część), 

- sprzedaż nieruchomości przy ul. Okólnej  – działka 4364/6 i in. (część) 

- sprzedaż nieruchomości przy ul. Pużaka – działka 4609, 

- sprzedaż nieruchomości przy ul. Gdyńska – działka 53/1 i in., 

- sprzedaż nieruchomości przy ul. Niskiej – działka 1172/1, 

2) Wpływy z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności                           

w kwocie  200 000,00 zł. 

 

Dochody majątkowe w latach 2024 – 2030 dotyczą przysługującego osobom fizycznym 

przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności. 

 

Wydatki ogółem budżetu Miasta w 2020 roku ulegają zwiększeniu w kwocie                                       

(+ 249 488,60 zł) i po zmianie wynoszą 183 649 494,71 zł. 

1. Wydatki bieżące ulegają zwiększeniu o kwotę (+ 122 488,60 zł) i po zmianie wynoszą    

148 514 113,47 zł 

Powodem zmian jest: 

- zwiększeniem wydatków związanych z przyznaną dotacją w kwocie (+58 485,00 zł) - zmiana 

wprowadzona Zarządzeniem Nr 154/2020 Burmistrza Miasta Mława z dnia 31 sierpnia                  

2020 r.,   

- zwiększeniem wydatków związanych z przyznaną dotacją w kwocie (+65 605,00 zł) zmiana 

wprowadzona Zarządzeniem Nr 160/2020 Burmistrza Miasta Mława z dnia 09 września 

2020 r., 

- zmniejszenie planu wydatków przeznaczonych na wypłatę dotacji celowej dla niepublicznych 

dla jednostek zaliczanych do sektora finansów publicznych w kwocie (-25 000,00 zł), 

- zwiększenie wydatków z tytułu z tytułu dotacji na finansowanie i dofinansowywanie zadań 

zleconych do realizacji organizacjom prowadzącym działalność pożytku publicznego 

(+15 000,00 zł)   



- zmniejszenie wydatków z tytułu wynagrodzeń wraz z pochodnymi w kwocie (-4 285,00 zł), 

- zmniejszenie wydatków bieżących przeznaczonych na zakup materiałów i wyposażenia 

w kwocie (-1 465,50 zł), 

- zwiększenie wydatków z tytułu zakupu usług pozostałych w kwocie (+14 149,10 zł), 

2. Wydatki majątkowe planowane do realizacji w 2020 roku zwiększyły się o kwotę 

(+127 000,00 zł) i po zmianie wynoszą  35 135 381,24 zł.  

Zwiększenie wydatków majątkowych związane jest z następującymi zmianami: 

-  zmniejszenie planu wydatków z przeznaczeniem na realizację zadania inwestycyjnego 

pn. "Budowa drogi łączącej ul. Smolarnia z ul. Grzebskiego w Mławie" w kwocie                                         

(-80 000,00 zł), 

   - zwiększenie planu wydatków majątkowych w kwocie (+ 205 000,00 zł) z przeznaczeniem 

na realizację zadania inwestycyjnego pn. " Budowa i przebudowa dróg na terenie Miasta 

Mława", 

- zwiększenie planu wydatków majątkowych w kwocie (+40 000,00 zł) z przeznaczeniem 

na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Modernizacja bazy sportowej na terenie Miasta 

Mława”, 

- zmniejszenie planu wydatków majątkowych w kwocie (-15 000,00 zł) z przeznaczeniem 

na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa estrady w Parku Miejskim  

w Mławie”. 

- zwiększenie planu wydatków majątkowych w kwocie (+15 000,00 zł) z przeznaczeniem 

na realizację zadania inwestycyjnego pn. "„Przebudowa pomieszczeń w Szkole Podstawowej 

Nr 6 z Oddziałami Integracyjnymi w Mławie w celu likwidacji barier w zakresie umożliwienia 

osobom niepełnosprawnym poruszania się i komunikowania”. 

- zwiększenie planu wydatków majątkowych w kwocie (+127 000,00 zł) z przeznaczeniem 

na realizację zadania inwestycyjnego pn. "Budowa kanalizacji deszczowej                                                      

w ul. Dzierzgowskiej, Reja i Zacisze w Mławie", 

 - zwiększenie planu wydatków majątkowych w kwocie (+55 000,00 zł) z przeznaczeniem 

na realizację zadania inwestycyjnego pn. "Budowa sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu 

ul. Wójtostwo z ul. Wymyślin oraz ul. Płk. Stanisława Dudzińskiego w Mławie" 

- zwiększenie planu wydatków majątkowych w kwocie (+20 000,00 zł) z przeznaczeniem                     

na realizację zadania inwestycyjnego pn. "Budowa systemu ogrzewania gazowego budynków 

przy ul. Komunalnej 5 i 7 w Mławie.  

Wydatki budżetu Miasta na 2021 rok planuje się w wysokości 167 787 801,00 zł, w tym: 

1. Wydatki bieżące w kwocie     148 003 801,00 zł, 

2. Wydatki majątkowe w kwocie  19 784 000,00 zł. 

W zakresie wydatków majątkowych realizowane będą wydatki dotyczące inwestycji 

zaplanowanych w ramach realizowanych przedsięwzięć tj.: 

- Budowa kanalizacji sanitarnej na terenie Aglomeracji Mława  w kwocie 5 194 000,00 zł, 

- Budowa Al. Św. Wojciecha w Mławie – etap II  w kwocie 4 980 000,00 zł, 

- Budowa tunelu pieszo-jezdnego w rejonie skrzyżowania ul. Kościuszki i magistrali kolejowej 

E-65 w kwocie 500 000,00 zł, 

- Budowa Dworca Zintegrowanego w Mławie w kwocie 1 620 000,00 zł, 

- Modernizacja bazy sportowej na terenie Miasta Mława w kwocie 6 520 000,00 zł, 

- Budowa kanalizacji sanitarnej na terenie Aglomeracji Mława (wkład własny nieobjęty 

umową)  w kwocie 20 000,00 zł, 

- Budowa chodnika przy drodzy powiatowej nr 2313W - ul. Nowowiejska w Mławie w kwocie 

275 000,00 zł, 

- Budowa systemu ogrzewania gazowego budynków przy ul. Komunalnej 5 i 7 w Mławie                        

w kwocie 230 000,00 zł. 

Wydatki budżetu Miasta na 2022 rok planuje się w wysokości 151 809 728,00 zł, w tym: 



1. Wydatki bieżące w kwocie     148 337 991,00 zł, 

2. Wydatki majątkowe w kwocie  3 471 737,000 zł. 

W zakresie wydatków majątkowych realizowane będą m.in. wydatki dotyczące inwestycji 

zaplanowanych w ramach realizowanych przedsięwzięć tj., 

- Budowa kanalizacji sanitarnej na terenie Aglomeracji Mława  w kwocie 89 200,00 zł, 

- Budowa tunelu pieszo-jezdnego w rejonie skrzyżowania ul. Kościuszki i magistrali kolejowej  

E-65 w kwocie 400 000,00 zł, 

- Budowa kanalizacji sanitarnej na terenie Aglomeracji Mława (wkład własny nieobjęty 

umową)  w kwocie 20 000,00 zł. 

Wydatki budżetu Miasta na 2023 rok planuje się w wysokości 155 041 294,00 zł, w tym: 

1. Wydatki bieżące w kwocie 150 578 652,00 zł, 

2. Wydatki majątkowe w kwocie  4 462 642,00 zł. 

W zakresie wydatków majątkowych realizowane będą m.in. wydatki dotyczące inwestycji 

zaplanowanych w ramach realizowanych przedsięwzięć tj.: 

- Budowa tunelu pieszo-jezdnego w rejonie skrzyżowania ul. Kościuszki i magistrali kolejowej 

E- 65 w kwocie 200 000,00 zł. 

Przychody na 2020 rok 

Planowane przychody budżetu ulegają zmianie (- 2 692 455,00 zł) i po zmianie wynoszą 18 692 

921,40 zł. Planowane źródła przychodów to: 

- obligacje komunalne w kwocie 10 100 000,00 zł (planowane na wydatki inwestycyjne), 

- pożyczka z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska w kwocie 365 157,56 zł 

planowana na zadanie inwestycyjne pn. „Termomodernizacja budynku wielorodzinnego przy 

ul. Smolarnia 6 w Mławie”, 

- wolne środki z lat ubiegłych w kwocie  8 046 952,20 zł, 

- nadwyżka budżetowa z lat ubiegłych w kwocie 180 811,64 zł 

Wykup planowanych do wyemitowania obligacji komunalnych planuje się: 

- w roku 2026 – w kwocie 3 850 000,00 zł, 

- w roku 2027 – w kwocie 4 150 000,00 zł, 

- w roku 2028 – w kwocie 2 100 000,00 zł, 

Spłatę planowanej do zaciągnięcia pożyczki w kwocie 365 157,56 zł przewiduje się: 

- w roku 2023 w kwocie 321 000,00 zł 

- w roku 2024 w kwocie 44 157,56 zł. 

Przychody na 2021 rok. 

Na dzień przyjęcia prognozy planuje się w 2021 roku przychody w kwocie 16 530 000,00 zł. 

tj.: 

- obligacje komunalne w kwocie 3 679 000,00 zł planowane na wydatki inwestycyjne, 

- obligacje komunalne w kwocie 5 621 000,00 zł planowane na spłatę wcześniej zaciągniętych 

zobowiązań z tytułu emisji papierów wartościowych, których emisja nastąpiła w latach 

poprzednich, 

- wolne środki z lat ubiegłych w kwocie 7 230 000,00 zł, planowane na pokrycie deficytu 

powstałego w związku z realizacją wydatków inwestycyjnych. 

Wykup planowanych do wyemitowania obligacji komunalnych planuje się: 

- w roku 2028 – w kwocie 3 000 000,00 zł, 

- w roku 2029 – w kwocie 4 000 000,00 zł, 

- w roku 2030 – w kwocie 2 300 000,00 zł, 

Rozchody na 2020 rok. 

W 2020 roku planuje się  rozchody w wysokości 3 200 000,00 zł, dotyczą wykupu obligacji 

komunalnych (seria A11) wyemitowanych w 2011 roku. 

Rozchody na 2021 rok. 

W 2021 roku planuje się  rozchody w wysokości 5 621 000,00 zł, tj.: 



- spłata obligacji komunalnych w kwocie 5 500 000,00 zł, 

- spłata pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w Warszawie w kwocie 121 000,00 zł 

Rozchody na 2022 rok. 

W 2022 roku planuje się  rozchody w wysokości 3 400 000,00 zł, tj.: 

- spłata obligacji komunalnych w kwocie 3 000 000,00 zł, 

- spłata pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w Warszawie w kwocie 400 000,00 zł. 

Rozchody na 2023 rok. 

W 2023 roku planuje się  rozchody w wysokości 3 600 000,00 zł, tj.: 

- spłata obligacji komunalnych w kwocie 3 200 000,00 zł, 

- spłata pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w Warszawie w kwocie 400 000,00 zł. 

 

Rozchody na 2024 rok. 

W 2024 roku planuje się  rozchody w wysokości 3 044 157,56 zł, tj.: 

- spłata obligacji komunalnych w kwocie 3 000 000,00 zł, 

- spłata pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w Warszawie w kwocie 44 157,56 zł. 

 

W roku 2020 jak też w latach następnych  2021 – 2031 wskaźnik spłaty zobowiązań Miasta 

Mława spełnia wymogi  art. 243 Ustawy o finansach publicznych z dnia 27 sierpnia 2009 r. 

(Dz.U. z 2019 r. poz. 869 z póżn.zm.). 

 

Zmiany w wykazie przedsięwzięć wieloletnich  

Poz.1.3.1.1 „Przeciwdziałanie alkoholizmowi".  

Realizacja przedsięwzięcia przewidziana jest na lata 2019 – 2023;  

-  łączne nakłady finansowe ulegają zmianie (+ 60 000,00 zł), po zmianie 2 679 668,16 zł, 

- limit na rok 2020 ulega zmianie (+ 60 000,00 zł), po zmianie wynosi 814 066,64 zł, 

- limit na rok 2021 nie ulega zmianie i wynosi 605 000,00 zł, 

- limit na rok 2022 nie ulega zmianie i wynosi 605 000,00 zł, 

- limit na rok 2023 nie ulega zmianie i wynosi 605 000,00 zł, 

- limit zobowiązań (+ 60 000,00 zł) po zmianie wynosi 2 629 066,64 zł. 

Poz.1.3.1.9 „Posiłek w szkole i w domu".  

Realizacja przedsięwzięcia przewidziana jest na lata 2019 – 2023;  

- łączne nakłady finansowe ulegają zmianie (-45 778,00 zł), po zmianie wynoszą                     

815 297,10 zł, 

- limit na rok 2020 ulega zmianie (- 45 778,00 zł), po zmianie wynosi 174 222,00 zł, 

- limit na rok 2021 nie ulega zmianie i wynosi 220 000,00 zł, 

- limit na rok 2022 nie ulega zmianie i wynosi 220 000,00 zł, 

- limit zobowiązań (- 45 778,00 zł) po zmianie wynosi 614 222,00 zł. 

Poz.1.3.2.6„Budowa i przebudowa dróg na terenie Miasta Mława"; 

Realizacja przedsięwzięcia przewidziana jest na lata 2018 – 2020;  

- łączne nakłady finansowe ulegają zmianie (+205 000,00 zł), po zmianie  wynoszą                                               

3 420 200,00 zł, 

- limit na rok 2020 ulega zmianie (+ 205 000,00 zł) i po zmianie wynosi 1 267 247,00 zł,  

- limit zobowiązań (+ 205 000,00 zł), po zmianie wynosi 1 267 247,00 zł. 

Poz. 1.3.2.9 „Przebudowa estrady w Parku Miejskim w Mławie". 



Realizacja przedsięwzięcia przewidziana jest na lata 2017-2020. 

- łączne nakłady finansowe ulegają zmianie (-15 000,00 zł), po zmianie wynoszą                                        

461 958,00 zł, 

- limit na rok 2020 ulega zmianie (-15 000,00 zł) i wynosi 300 000,00 zł, 

- limit zobowiązań (-15 000,00 zł), po zmianie wynosi 300 000,00 zł. 

Poz. 1.3.2.10 „Budowa kanalizacji deszczowej w ul. Dzierzgowskiej, Reja i Zacisze                                   

w Mławie". 

Realizacja przedsięwzięcia przewidziana jest na lata 2018-2020. 

- łączne nakłady finansowe ulegają zmianie (+127 000,00 zł), po zmianie wynoszą                                     

1 355 638,72 zł, 

- limit na rok 2020 ulega zmianie (+127 000,00 zł), po zmianie wynosi 320 000,00 zł, 

- limit zobowiązań (+ 127 000,00 zł), po zmianie wynosi 320 000,00 zł. 

Poz. 1.3.2.12 „Modernizacja bazy sportowej na terenie Miasta Mława". 

Realizacja przedsięwzięcia przewidziana jest na lata 2019-2021. 

- łączne nakłady finansowe ulegają zmianie (+40 000,00 zł), po zmianie wynoszą                                          

11 724 000,00 zł, 

- limit na rok 2020 ulega zmianie (+40 000,00 zł) i wynosi 5 170 000,00 zł, 

- limit na rok 2021 nie ulega zmianie i wynosi 6 520 000,00 zł, 

- limit zobowiązań (+40 000,00 zł), po zmianie wynosi 11 690 000,00 zł. 

Poz. 1.3.2.16 „Budowa chodnika przy drodze powiatowej nr 2313W - ul. Nowowiejska                            

w Mławie". 

Realizacja przedsięwzięcia przewidziana jest na lata 2020-2021. 

- łączne nakłady finansowe (+275 000,00 zł), po zmianie wynoszą 275 000,00 zł, 

- limit na rok 2020 wynosi 0,00 zł, 

- limit na rok 2021 ulega zmianie (+275 000,00 zł) i wynosi 275 000,00 zł, 

- limit zobowiązań (+275 000,00 zł), po zmianie wynosi 275 000,00 zł. 

Wprowadzenie nowego przedsięwzięcia do WPF. 

Poz. 1.3.2.17 „Budowa systemu ogrzewania gazowego budynków przy ul. Komunalnej 5 i 7                                  

w Mławie". 

Realizacja przedsięwzięcia przewidziana jest na lata 2020-2021. 

- łączne nakłady finansowe (+250 000,00 zł), po zmianie wynoszą 250 000,00 zł, 

- limit na rok 2020 ulega zmianie (+20 000,00 zł) i wynosi 20 000,00 zł, 

- limit na rok 2021 ulega zmianie (+230 000,00 zł) i wynosi 230 000,00 zł, 

- limit zobowiązań (+250 000,00 zł), po zmianie wynosi 250 000,00 zł. 

Wprowadzenie nowego przedsięwzięcia do WPF. 

 

Autopoprawka Nr 1 do projektu uchwały                                                                                                    

w sprawie zmiany Uchwały budżetowej na 2020 r. 

 

Załącznik nr 1 (Dochody) w kwocie (+31 322,00 zł) 

Dział 852 – Pomoc społeczna (+4 222,00 zł) 

Rozdział 85230 – pomoc w zakresie dożywiania (+4 222,00 zł) 

Zwiększenie planu dochodów Miasta Mława w kwocie (+4 222,00 zł) z tytułu dotacji celowej 

na dofinansowanie zadań realizowanych w ramach wieloletniego rządowego programu 

„Posiłek w szkole i w domu”, zgodnie z pismem nr WF-I.3111.17.57.2020.AJ z MUW                             

w Warszawie. 

Dział 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego (+27 100,00 zł) 

Rozdział 92105 – Pozostałe zadania w zakresie kultury (+27 100,00 zł)  



Zwiększenie planu dochodów Urzędu Miasta Mława w kwocie (+27 100,00 zł) z tytułu 

darowizny od mieszkańców miasta na realizację wydarzeń społeczno-kulturalnych 

organizowanych przez Miasto Mława, w tym Victor Young Jazz festiwal Mława. 

 

Załącznik nr 2 (Wydatki) w kwocie  (+31 322,00 zł)  

Dział 851 – Ochrona zdrowia (0,00 zł) 

Rozdział 85154 – Przeciwdziałanie alkoholizmowi (0,00 zł) 

1. Zmniejszenie planu wydatków Urzędu Miasta Mława w kwocie (-8 000,00 zł) z tytułu 

zakupu usług pozostałych. 

2. Zwiększenie planu wydatków Urzędu Miasta Mława w kwocie (+8 000,00 zł)                                            

z przeznaczeniem na zakup materiałów( nagrody, gadżety ) związanych z realizacją działań  

w ramach Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania narkomanii.  

Powyższa zmiana powoduje zmianę załącznika nr  7 do projektu uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej na 2020 rok 

Dział 852 – Pomoc społeczna (+4 222,00 zł) 

Rozdział 85202 – Domy pomocy społecznej (+17 000,00 zł) 

Zwiększenie planu wydatków Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mławie w kwocie 

(+17 000,00 zł) z przeznaczeniem na pokrycie kosztów związanych z utrzymaniem 

podopiecznych w Domach Pomocy Społecznej.  

Rozdział 85214 – Zasiłki okresowe, celowe i pomoc w naturze oraz składki na ubezpieczenia 

emerytalne i rentowe (-141 289,00 zł). 

Zmniejszenie planu wydatków Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mławie w kwocie  

(-141 289,00 zł) z tytułu realizacji zasiłków celowych (środki własne), w związku z otrzymana 

dotacją celową.   

Rozdział 85215 – Dodatki mieszkaniowe (+174 289,00 zł)  

Zwiększenie planu wydatków Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mławie w kwocie 

(+174 289,00 zł) z przeznaczeniem na wypłatę dodatków mieszkaniowych. 

Rozdział 85230 – pomoc w zakresie dożywiania (-45 778,00 zł)  

1. Zwiększenie planu wydatków Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mławie w kwocie 

(+4 222,00 zł) z przeznaczeniem na realizację zadań realizowanych w ramach wieloletniego 

rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” środki pochodzą z dotacji celowej. 

2. Zmniejszenie planu wydatków Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mławie w kwocie  

(-50 000,00 zł) z tytułu zmniejszenia środków własnych na realizację zadań realizowanych                     

w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu”. 

Dział 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego (+27 100,00 zł) 

Rozdział 92105 – Pozostałe zadania w zakresie kultury (+27 100,00 zł)  

Zwiększenie planu wydatków Urzędu Miasta Mława w kwocie (+27 100,00 zł)                                                 

z przeznaczeniem na zakup materiałów i usług związanych z realizacją wydarzeń społeczno-

kulturalnych organizowanych przez Miasto Mława, w tym Victor Young Jazz festiwal Mława. 

 

Planowane na 2020 rok dochody budżetu Miasta Mława ulegają zwiększeniu o kwotę 

(+31 322,00 zł) i po zmianie wynoszą 168 187 895,31 zł.  

Planowane na 2020 rok wydatki  budżetu Miasta Mława ulegają zwiększeniu o kwotę  

(+31 322,00 zł) i po zmianie wynoszą 183 680 816,71 zł  

Deficyt budżetu Miasta Mława na 2020 rok nie ulega zmianie i  wynosi 15 492 921,40 zł. 

 

DOCHODY  (+2 817 853,60 zł ) 

Dział 600 -  Transport i łączność (+2 619 300,00 zł) 

Rozdział 60016 – Drogi publiczne gminne (+2 619 300,00 zł) 



Zwiększenie planu dochodów Miasta Mława w kwocie (+2 619 300,00 zł) z tytułu 

dofinansowania przeciwdziałania COVID-19 ze środków Rządowego Funduszu Inwestycji 

Lokalnych” (Uchwała   NR 102 RADY MINISTRÓW z dnia 23 lipca 2020 r. w sprawie 

wsparcia na realizację zadań inwestycyjnych przez jednostki samorządu terytorialnego)  

Dział 800 – Oświata i wychowanie (+200 155,00 zł) 

Rozdział 80103 – Odziały przedszkole w szkołach podstawowych (+30 640,00 zł) 

Zwiększenie planu dochodów jednostek oświatowych w kwocie (+30 640,00 zł) z tytułu 

wpływów z opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w tym: 

- Szkoła Podstawowa Nr 2 w Mławie w  kwocie (+17 640,00 zł), 

- Szkoła Podstawowa Nr 3 w Mławie w kwocie (+6 000,00 zł), 

- Szkoła Podstawowa Nr 6 w Mławie w kwocie (+7 000,00 zł). 

Rozdział 80104 – Przedszkola (+169 515,00 zł) 

Zwiększenie planu dochodów jednostek oświatowych w kwocie (+169 515,00 zł) z tytułu 

wpływów z opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w tym: 

- Zespół Placówek Oświatowych Nr 1 w Mławie w  kwocie (+22 000,00 zł), 

- Zespół Placówek Oświatowych Nr 2 w Mławie w kwocie (+47 515,00 zł), 

- Zespół Placówek Oświatowych Nr 3 w Mławie w kwocie (+100 000,00 zł). 

Dział 852 – Pomoc społeczna (-1 601,40 zł) 

Rozdział 85295 – Pozostała działalność (-1 601,40 zł) 

Zmniejszenie planu dochodów budżetu Miasta Mława w kwocie (-1 601,40 zł) z tytułu pomocy 

finansowej ze środków budżetu województwa Mazowieckiego na realizację zadania                                       

pn: „ Pilotażowy program wdrożenia usług opiekuńczych w formie teleopieki”.  

 

WYDATKI  (+125 398,60 zł) 

Dział 600 – Transport i łączność (+125 000,00 zł) 

Rozdział 60016 – Drogi publiczne powiatowe (+125 000,00zł) 

1. Zmniejszenie planu wydatków majątkowych Urzędu Miasta Mława w kwocie  

(-80 000,00 zł)  z tytułu realizacji zadania inwestycyjnego pn: „ Budowa drogi łączącej                            

ul. Smolarnia z ul. Grzebskiego w Mławie”. 

2. Zwiększenie planu wydatków majątkowych Urzędu Miasta Mława w kwocie  

(+205 000,00 zł)  z przeznaczeniem na realizację zadania inwestycyjnego pn: „ Budowa  

i przebudowa dróg na terenie Miasta Mława”. 

Dział 801 – Oświata i wychowanie (+15 000,00 zł) 

Rozdział 80101 – Szkoły podstawowe (+15 000,00 zł) 

Zwiększenie wydatków majątkowych w kwocie (+15 000,00 zł) z przeznaczeniem na realizację 

zadania inwestycyjnego pn: „Przebudowa pomieszczeń w Szkole Podstawowej Nr 6                                    

z Oddziałami Integracyjnymi w Mławie w celu likwidacji barier w zakresie umożliwienia 

osobom niepełnosprawnym poruszania się i komunikowania”. 

Dział 851 - Ochrona zdrowia (0,00 zł)  

Rozdział 85154 - Przeciwdziałanie alkoholizmowi (0,00 zł) 

1. Zmniejszenie planu wydatków bieżących Urzędu Miasta Mława w kwocie (-25 000,00 zł) 

z tytułu dotacji celowej  dla pozostałych jednostek zaliczanych do sektora finansów 

publicznych 

2. Zwiększenie planu wydatków bieżących Urzędu Miasta Mława w kwocie (+25 000,00 zł)                 

w tym na: 

- zakup usług pozostałych w kwocie (+10 000,00 zł) na realizację programów 

rekomendowanych przez PARPA w szkołach dla większej liczby dzieci, tj. w klasach starszych, 

w klasach młodszych i przedszkoli. 

- dotacja celowa w kwocie (+15 000,00 zł) z przeznaczeniem na konkurs ofert, którego celem 

będzie Wsparcie programów terapii poprzez realizację programu profilaktycznego 



ukierunkowanego na poprawę życia mieszkańców Miasta Mława, w ramach Obszaru III 

Redukcja szkód, rehabilitacja zdrowotna, społeczna i zawodowa oraz popularyzacja zasad 

profilaktyki uzależnień, upowszechnianie informacji dotyczących zagrożeń wynikających  

z używania: alkoholu, narkotyków i innych substancji psychoaktywnych poprzez realizację 

programu profilaktycznego ukierunkowanego na poprawę życia mieszkańców Miasta Mława.  

Dział 852 – Pomoc społeczna (+2 683,60 zł) 

Rozdział 85295 – Pozostała działalność (+2 683,60 zł) 

1. Zwiększenie planu wydatków Urzędu Miasta Mława w kwocie (+4 285,00 zł) 

 z przeznaczeniem na realizację  Programu Gmina Przyjazna Seniorom – Ogólnopolska Karta 

Seniora (Porozumienie ze Stowarzyszeniem MANKO).  

2. Zmniejszenie planu wydatków Dziennego Domu Senior+ w Mławie w kwocie  

(-1 601,40 zł) z tytułu zakupu materiałów i wyposażenia oraz zakup usług pozostałych  

w ramach realizacji zadania  pn: „ Pilotażowy program wdrożenia usług opiekuńczych  

w formie teleopieki”.  

Dział 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska (-53 000,00 zł) 

Rozdział 90001 – Gospodarka ściekowa i ochrona wód (+127 000,00 zł) 

Zwiększenie planu wydatków majątkowych Urzędu Miasta Mława w kwocie 

(+127 000,00 zł) z przeznaczeniem na realizację zadania inwestycyjnego pn” „ Budowa 

kanalizacji deszczowej w ul. Dzierzgowskiej, Reja i Zacisze w Mławie”. 

Rozdział 90004 - Utrzymanie zieleni w miastach i gminach (-15 000,00 zł) 

Zmniejszenie planu wydatków majątkowych Urzędu Miasta Mława w kwocie (-15 000,00 zł) 

 z tytułu realizacji zadania inwestycyjnego pn: „ Przebudowa estrady w Parku Miejskim  

w Mławie”. 

Rozdział 90095 – Pozostała działalność (-165 000,00 zł) 

1. Zmniejszenie planu wydatków majątkowych Urzędu Miasta Mława w kwocie  

(-220 000,00 zł) z tytułu realizacji zadania inwestycyjnego pn: „ Budowa systemu ogrzewania 

gazowego budynków przy ul. Komunalnej 5 i 7 w Mławie. 

2. Zwiększenie planu wydatków majątkowych Urzędu Miasta Mława w kwocie  

(+55 000,00 zł) z przeznaczeniem na realizację zadania inwestycyjnego pn: „ Budowa 

sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu ul. Wójtostwo z ul. Wymyślin oraz ul. płk. Stanisława 

Dudzińskiego w Mławie”. 

Dział 926 – Kultura fizyczna (+35 715,00 zł) 

Rozdział 92601 – Obiekty sportowe (+40 000,00 zł) 

Zwiększenie planu wydatków majątkowych Urzędu Miasta Mława w kwocie  

(+40 000,00 zł) z przeznaczeniem na realizację zadania inwestycyjnego pn: „ Modernizacja 

bazy sportowej na terenie Miasta Mława”. 

Rozdział 92605 – Zadania w zakresie kultury fizycznej (-4 285,00 zł) 

Zmniejszenie planu wydatków bieżących Urzędu Miasta Mława w kwocie (-4 285,00 zł)  

z planowanych wydatków na nagrody konkursowe.  

  

Dochody budżetu na 2020 r.  168 156 573,31 zł 

Wydatki budżetu  na 2020 r.  183 649 494,71 zł  

Deficyt budżetu uległ zmniejszeniu o kwotę (+2 692 455,00 zł ) i wynosi 15 492 921,40 zł 

(na realizację zadań bieżących i majątkowych) zostanie pokryty przychodami z: 

- wolnych środków o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 8 ustawy o finansach publicznych 

w kwocie 180 811,64 zł, 

- wolnych środków o których mowa w art. 217 ust 2 pkt 6 ustawy o finansach publicznych 

w kwocie  4 846 952,20 zł,   

- sprzedaży papierów wartościowych wyemitowanych przez miasto Mława w kwocie  

10 100 000,00 zł, 



- zaciągniętej pożyczki w WFOŚ i GW  w kwocie 365 157,56 zł. 

Przychody budżetu na 2020 rok uległy zwiększeniu o kwotę (-2 692 455,00 zł) i wynoszą  

18 692 921,40 zł w tym: 

- wolnych środków o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 8 ustawy o finansach publicznych 

w kwocie 180 811,64 zł. 

- wolnych środków o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 u stawy o finansach w kwocie 

8 046 952,20 zł.   

- pożyczka w WFOŚ i GW w kwocie 365 157,56 zł, 

- sprzedaż papierów wartościowych w kwocie 10 100 000,00 zł.  

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                               

Rozchody budżetu w kwocie 3 200 000,00 zł (wykup samorządowych papierów 

wartościowych) zostaną pokryte przychodami pochodzącymi z wolnych środków o których 

mowa w 217 ust.2 pkt 6 ustawy o finansach publicznych. 

 

W imieniu Pana Burmistrza poprosiła o przyjęcie projektów uchwał wraz z autopoprawkami. 

 

Projekty uchwał omawiane były na posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa Publicznego  

i Ochrony Przeciwpożarowej, Komisji Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu i uzyskały pozytywną 

opinię. 

 

Radny Michał Pol 

Budowa kanalizacji deszczowej w ul. Dzierzgowskiej, Reja, Zacisze - kiedy planowane jest 

zakończenie inwestycji i jaki będzie całkowity koszt. 

Powód zwiększenia środków o kw.40tys.zł – baza sportowa MOSiR. 

Justyna Aptewicz Skarbnik Miasta Mława  

Całkowity koszt wykonania inwestycji wynosi 1.355tys.zł, termin zakończenia w roku 

bieżącym. Jeśli chodzi o bazę MOSiR zwiększenie środków spowodowane jest podpisaniem 

umowy z nowym wykonawca, wzrost cen oraz dodatkowo wykonanie drenażu terenu stadionu 

spowodował zwiększenie kosztów wykonania.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (za - 20 głosów, jednogłośnie) 

podjęła 

Autopoprawkę Nr 1 do projektu uchwały 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Mława 

 

następnie 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (za - 20 głosów, jednogłośnie) 

podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XX/291/2020 



w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Mława  

z autopoprawką nr 1 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (za - 20 głosów, jednogłośnie) 

podjęła 

Autopoprawkę Nr 1 do projektu uchwały 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok 

 

następnie 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (za - 20 głosów, jednogłośnie) 

podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XX/292/2020 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok z autopoprawką nr 1 
 

Ad. pkt 11. 

Agnieszka Goryszewska Dyrektor Centrum Usług Wspólnych  

Przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia samorządowej 

jednostki organizacyjnej Centrum Usług Wspólnych w Mławie oraz nadania jej statutu. 

Zmiana Uchwały Nr XXIII/282/2016 Rady Miasta Mława z dnia 25 października 2016 r.                  

w sprawie utworzenia samorządowej jednostki organizacyjnej Centrum Usług Wspólnych  

w Mławie oraz nadania jej statutu ze zmianami, następuje w związku z włączeniem Uchwałą            

Nr XVII/248/2020 Rady Miasta Mława z dnia 26 maja 2020 r. od dnia 1 września 2020 r. 

Miejskiego Przedszkola Samorządowego nr 4 w Mławie do Zespołu Placówek Oświatowych 

nr 3 w Mławie.  

Jednocześnie w związku ze zmianą numeru porządkowego istniejącego budynku oświaty, 

położonego na działce oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków m. Mławy nr 3630 obręb 

10, przy ul. Żołnierzy 80 Pułku Piechoty 4, dokonano zmiany w § 3 ust. 1 pkt 4 Uchwały  

Nr XXIII/282/2016 Rady Miasta Mława z dnia 25 października 2016 r. w sprawie utworzenia 

samorządowej jednostki organizacyjnej Centrum Usług Wspólnych w Mławie oraz nadania jej 

statutu ze zmianami, i ustalono nowy numer porządkowy dla budynku Szkoły Podstawowej                     

Nr 6 z Oddziałami Integracyjnymi im. Kornela Makuszyńskiego w Mławie to jest przy                           

ul. Żołnierzy 80 Pułku Piechoty 5. 

W imieniu Pana Burmistrza poprosiła o podjęcie projektu uchwały. 

Projekt uchwały nie był omawiany na Komisjach Rady. 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (za - 20 głosów, jednogłośnie) 

podjęła 

 



UCHWAŁĘ Nr XX/293/2020 

zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia samorządowej jednostki 

organizacyjnej Centrum Usług Wspólnych w Mławie oraz nadania jej statutu 

 

Ad. pkt 12. 

Agnieszka Goryszewska Dyrektor CUW  

Przedstawiła projekt zmieniający uchwałęw sprawie utworzenia wydzielonych rachunków 

dochodów dla jednostek budżetowych prowadzących działalność określoną w ustawie z dnia 7 

września 1991r. o systemie oświaty. 

W związku z włączeniem Miejskiego Przedszkola Samorządowego nr 4 w Mławie do Zespołu 

Placówek Oświatowych nr 3 w Mławie od dnia 1 września 2020 roku  z załącznika nr 1 do 

Uchwały II/7/2010  Rady Miasta Mława z dnia  10 grudnia 2010 r. ze zmianami wykreśla się 

Miejskie Przedszkole Samorządowe nr 4 z oddziałami Integracyjnymi im. Ewy Szelburg-

Zarembiny w Mławie. 

Jednocześnie w związku ze zmianą numeru porządkowego istniejącego budynku oświaty, 

położonego na działce oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków m. Mławy nr 3630 obręb 

10, przy ul. Żołnierzy 80 Pułku Piechoty 4, w Załączniku nr 1 dokonano  zmiany numeru 

porządkowego dla budynku Szkoły Podstawowej Nr 6 z Oddziałami Integracyjnymi im. 

Kornela Makuszyńskiego w Mławie, ustalono nowy numer porządkowy to jest przy  

ul. Żołnierzy 80 Pułku Piechoty 5. 

 

W imieniu Pana Burmistrza poprosiła o podjęcie projektu uchwały. 

Projekt uchwały nie był omawiany na Komisjach Rady. 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (za - 20 głosów, jednogłośnie) 

podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XX/294/2020 

w sprawie utworzenia wydzielonych rachunków dochodów dla jednostek 

budżetowych prowadzących działalność określoną w ustawie z dnia 7 września 1991r.                      

o systemie oświaty 

Ad. pkt 13. 

Zastępca Burmistrza Szymon Zejer  

Przedstawił projekt uchwały zmieniający uchwałę  w sprawie utworzenia jednostki budżetowej 

pod nazwą Miejski Żłobek w Mławie oraz nadaniu Statutu. 

Organ Nadzoru - Wojewoda przedstawił uwagi do Uchwały Nr XIX/281/2020 Rady Miasta 

Mława z dnia 18 sierpnia 2020r. zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia jednostki 

budżetowej pod nazwą Miejski Żłobek w Mławie oraz nadaniu Statutu.  
W związku z tym wprowadzono zmiany dotyczące kryteriów rekrutacji, usunięto zapisy powtarzające 

treści z ustawy o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3.  

W imieniu Pana Burmistrza poprosiła o podjęcie projektu uchwały. 



Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu oraz 

Komisji ds. Rodziny i Spraw Społecznych i uzyskał pozytywną opinię. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (za - 20 głosów, jednogłośnie) podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XX/295/2020 

zmieniającą uchwałę w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą Miejski 

Żłobek w Mławie oraz nadania Statutu 

 

Ad. pkt 14. 

Zastępca Burmistrza Szymon Zejer  

Przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji 

w Mławie. Proponowana uchwała w sprawie zmiany Statutu Miejskiego Ośrodka Sportu i 

Rekreacji w Mławie wprowadza nowe brzmienie § 5 statutu, określającego przedmiot 

działalności  MOSIR. Nowe brzmienie ujednolica zakres działania jednostki w stosunku do 

obiektów sportowych i rekreacyjnych znajdujących się na terenie miasta oraz systematyzuje 

zadania wykonywane przez MOSiR.  

W imieniu Pana Burmistrza poprosiła o podjęcie projektu uchwały. 

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu oraz 

Komisji ds. Rodziny i Spraw Społecznych i uzyskał pozytywną opinię. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (za - 20 głosów, jednogłośnie) 

podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XX/296/2020 

w sprawie zmiany Statutu Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Mławie 

 

Ad. pkt 15. 

Zastępca Burmistrza Szymon Zejer  

 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu Miasta 

Mława i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 
Obecnie na terenie Miasta Mława obowiązuje uchwała Nr XVII/252/2020 Rady Miasta 

Mława z dnia 26 maja 2020 r. w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu Miasta 



Mława i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi (Dz. Urz. Woj. Maz. z 2020 

r., poz. 6156) podjęta w ramach dostosowania prawa miejscowego do przepisów ustawy z dnia 

13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach ( Dz. U. z 2020 r., poz. 

1439). 

Powołana uchwała  zgodnie z delegacją wynikająca z art. 6r ust.3 ustawy z dnia                            

13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach (Dz. U. z 2020 r., poz.1439) 

określa szczegółowy sposób i zakres świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów  

w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, w szczególności częstotliwość odbierania odpadów komunalnych od właściciela 

nieruchomości i sposób świadczenia usług przez punkty selektywnego zbierania odpadów 

komunalnych. Ponadto, w ramach delegacji wynikającej z art.6r ust. 3d powołanej ustawy 

uchwała określa także tryb i sposób zgłaszania przez właścicieli nieruchomości przypadków 

niewłaściwego świadczenia usług przez przedsiębiorcę odbierającego odpady komunalne od 

właścicieli nieruchomości lub przez prowadzącego punkt selektywnego zbierania odpadów 

komunalnych. 

Ustawodawca postanowieniami art.6r ust. 3a ustawy o utrzymaniu czystości i porządku 

w gminach dopuścił ograniczenie, w uchwale podejmowanej przez Radę Gminy na podstawie 

art. 6r ust. 3 ustawy, ilości zużytych opon, odpadów wielkogabarytowych oraz odpadów 

budowlanych i rozbiórkowych, stanowiących odpady komunalne, odbieranych  

lub przyjmowanych przez punkty selektywnego zbierania odpadów komunalnych  

od właścicieli nieruchomości w zamian za pobrana opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. Uprawnienie do ustalenia ograniczenia, o którym mowa powyżej nie było 

dotychczas wykorzystane przez Radę Miasta Mława. Odpady komunalne, co do których Rada 

może ustanowić limity ograniczające w mławskim systemie gospodarki odpadami 

przyjmowane są od właścicieli nieruchomości w Punkcie Selektywnego Zbierania Odpadów 

Komunalnych prowadzonym na rzecz miasta przez podmiot uprawniony, z którym zawarto 

stosowną umowę. Analizy dużych jednostkowych ilości odpadów budowlanych  

i rozbiórkowych oraz zużytych opon przekazywanych na PSZOK w ramach opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi wskazują na istnienie nieszczelności systemu 

i możliwość przedostawania się do strumienia odpadów komunalnych odpadów pochodzących 

z działalności gospodarczej. Projekt niniejszej uchwały oprócz uregulowań dotychczas 

funkcjonujących w uchwale zawiera zatem projektowane zapisy ustanawiające limity 

(ograniczenia) ilości odpadów budowlanych i rozbiórkowych oraz ilości zużytych opon 

stanowiących odpady komunalne przyjmowanych w rozliczeniu rocznym od właścicieli 

nieruchomości w ramach opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Wprowadzenie 

limitów w zdroworozsądkowych wielkościach pozwoli na uszczelnienie miejskiego systemu 

gospodarowania odpadami komunalnymi, co będzie miało pozytywny wpływ na kształtowanie 

się kosztów systemu przekładających się bezpośrednio na wysokość opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. Jednocześnie w ramach ustanowionych limitów, właściciel 

nieruchomości nadal będzie mógł przekazać do PSZOK odpady budowlane i rozbiórkowe oraz 

zużyte opony stanowiące odpady komunalne w zamian za pobieraną opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

Projekt niniejszej uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez Państwowego 

Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Mławie. 

 

W tym stanie rzeczy podjęcie przez Radę Miasta Mława uchwały w sprawie w sprawie 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu Miasta Mława i zagospodarowania  



tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi w brzmieniu zgodnym z niniejszym projektem 

uchwały jest uzasadnione. 

 

W imieniu Pana Burmistrza poprosiła o podjęcie projektu uchwały. 

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu oraz 

Komisji ds. Rodziny i Spraw Społecznych, Komisji Bezpieczeństwa Publicznego  

i Ochrony Przeciwpożarowej, Komisji Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu i uzyskał pozytywną 

opinię. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (za - 20 głosów, jednogłośnie) podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XX/297/2020 

w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu Miasta Mława i 

zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

Ad. pkt 16. 

Piotr Tomaszewski Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  

Przedstawił projekt uchwały w sprawie zaliczenia istniejących dróg na obszarze miasta Mława 

do kategorii drogi gminnej oraz ustalenie ich przebiegu. 

Zalicza się do kategorii dróg gminnych ul. bez nazwy na dz.nr 831/7, w części: dz.831/14, 

751/49 poprzez dz.nr 826 stanowiącą grunty pod wody opadowe, na odcinku od ul. Smolarnia 

do ul. Grzebskiego w obrębie nr 10, której położenie określa załącznik do niniejszej uchwały. 

Przedmiotowa droga położona jest na terenie przeznaczonym pod zabudowę mieszkaniową. 

 

Projekt uchwały przekazano do zaopiniowania przez Zarząd Powiatu Mławskiego. 

W imieniu Pana Burmistrza poprosiła o podjęcie projektu uchwały. 

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa Publicznego  

i Ochrony Przeciwpożarowej, Komisji Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu i uzyskał pozytywną 

opinię. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (20 - głosami za, jednogłośnie) 

podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XX/298/2020 

w sprawie zaliczenia istniejących dróg na obszarze miasta Mława do kategorii drogi 

gminnej oraz ustalenie ich przebiegu 

 



Ad. pkt 17. 

Magdalena Cecelska Naczelnik Wydziału Organizacyjnego  

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie wykonywania obywatelskiej inicjatywy 

uchwałodawczej. 

Podjęcie uchwały umotywowane jest dostosowaniem jej treści do aktualnego orzecznictwa 

organów nadzoru. Akty prawa miejscowego w każdym czasie mogą być kontrolowane przez te 

organy. W czasie podejmowania przez Radę uchwały w 2018 r. Wojewoda Mazowiecki nie 

kwestionował  dotychczasowej treści uchwały ale w miarę upływu czasu wykształciło się 

stanowisko organów nadzoru w zakresie treści przedmiotowej uchwały. 

Główne zmiany w stosunku do poprzednio obowiązującej uchwały dotyczą Organu który jest 

właściwy do przyjmowania i rozpatrywania inicjatyw obywatelskich, a także zgłaszania 

komitetów.                                                                                                                                                                                    

Organy nadzoru stoją na stanowisku, iż organem upoważnionym do decydowania, co do losów 

przedłożonego w ramach obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej projektu uchwały jest rada 

gminy, po zapoznaniu się z jego treścią. 

Pozostałe zmiany dotyczą kwestii technicznych i uregulowań usprawniających prowadzenie 

postępowania w sprawie inicjatywy obywatelskiej. 

 

W imieniu Pana Burmistrza poprosiła o podjęcie projektu uchwały. 

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa Publicznego  

i Ochrony Przeciwpożarowej, Komisji Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu i uzyskał pozytywną 

opinię. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (20 - głosami za, jednogłośnie) 

podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XX/299/2020 

w sprawie wykonywania obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej 

 

Ad. pkt 18. 

Magdalena Cecelska Naczelnik Wydziału Organizacyjnego  

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu 

Miasta Mlawa. 

W związku z nadaniem nazwy ulicy konieczna jest aktualizacja załącznika Nr 7 do Statutu 

Miasta Mława. Dopisana zostanie nadana nazwa Skwer Viktora Yaunga.    

W imieniu Pana Burmistrza poprosiła o podjęcie projektu uchwały. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (za - 20 głosów, jednogłośnie) podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XX/300/2020 

zmieniającą uchwałę w sprawie Statutu Miasta Mława 



Ad. pkt 19. 

Leszek Ośliźlok Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Poinformował, że wykonując dyspozycję Przewodniczącego Rady Miasta dotyczącą 

petycji w sprawie systemu gospodarowania odpadami Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na 

posiedzeniu w dniu 11 sierpnia 2020 r. wnikliwie rozpatrzyła i przeanalizowała przesłanki 

merytoryczne i formalno-prawne w tej sprawie.  

Mając jednak na uwadze, że odbyło się w tej sprawie spotkanie zarządców cmentarzy                     

z przedstawicieli władz miasta, Przewodniczący Komisji Leszek Ośliźlok zwrócił się do 

Przewodniczącego Rady Miasta z zapytaniem, czy zaszły nowe okoliczności, które 

wskazywałyby ponowne omawianie petycji przez Komisję. Z informacji uzyskanej od 

Przewodniczącego Rady wynikało, że na chwilę obecną strony pozostały przy aktualnie 

obowiązujących zasadach. 

 

W związku z powyższym przedstawił stanowisko Komisji z dnia 11 sierpnia 2020 r., 

która (4 głosami za, przy 2 wstrzymujących) uznała przedmiotową petycję za bezzsadną. 

 

Szczegółowy opis stanowi uzasadnienie do niniejszej uchwały. 

  W dniu 26 czerwca 2020 r. do Rady Miasta Mława wpłynęła petycja Parafii pw. Św. 

Stanisława BM w Mławie, Parafii pw. Św. Jana Kantego w Mławie i Imperial S.C. w sprawie 

włączenia odbioru odpadów komunalnych z cmentarzy katolickich położonych na terenie 

Miasta Mława do systemu gminnego. 

Zadania gminy i obowiązki właścicieli nieruchomości w zakresie odpadów komunalnych 

reguluje ustawa z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku  

w gminach (Dz.U. z 2019 r., poz.2010). Zgodnie z delegacją ustawową Rada Miasta Mława  

w drodze uchwał ustanawia prawo miejscowe w zakresie przewidzianym ustawą,  

w tym między innymi decyduje o przejęciu określonych obowiązków, leżących po stronie 

właścicieli nieruchomości. Burmistrz, jako organ wykonawczy odpowiada za wykonywanie 

uchwał zgodnie z ich postanowieniami i nie posiada uprawnień do stanowienia prawa 

miejscowego. 

Pozytywne załatwienie powołanego wniosku nie jest możliwe pod rządami obecnego prawa 

miejscowego - cmentarze nie mieszczą się w katalogu nieruchomości niezamieszkałych 

wymienionych w uchwale Nr XV/232/2020 RMM z dnia 14 marca 2020 r.  w sprawie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują 

mieszkańcy, a powstają odpady komunalne (Dz. Urz. Woj. Mazowieckiego z 2020 r. poz. 

3851). 

Dla pozytywnego załatwienia wniosku niezbędna byłaby nie tylko zmiana powołanej 

uchwały, ale także Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta Mława 

(uchwała Nr XVII/251/2020 Rady Miasta Mława) oraz Uchwały Nr XVII/252/2020 Rady 

Miasta Mława z dnia 26 maja 2020 r. w sprawie  szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu 

Miasta Mława  i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi (Dz. Urz. Woj. Maz. z 2020 

r. poz. 6156).  

W przypadku podjęcia decyzji na korzyść wnioskujących odbiór i zagospodarowanie 

odpadów komunalnych ze wskazanych cmentarzy nie mógłby odbywać się w ramach umowy 

zawartej z podmiotem uprawnionym na okres od 1 lipca 2020 r. do 30 czerwca 2021 r., 

ponieważ Specyfikacja Istotnych Warunków Zamówienia stanowiąca nieodłączną część 

zawartej umowy nie przewiduje powyższego. Oznaczałoby to konieczność udzielenia 

zamówienia w ramach odrębnego postępowania prowadzonego zgodnie z ustawą Prawo 



Zamówień Publicznych. Uwarunkowania formalno-prawne powodują zatem, że próba 

zaspokojenia omawianego wniosku zainicjuje kilkumiesięczny proces ponownego 

procedowania uchwał związany ze zmianami w mławskim systemie gospodarki odpadami 

komunalnymi (który jak niczego bardziej potrzebuje dziś stabilizacji) oraz udzielenia 

zamówienia w ramach „unijnego” postępowania prowadzonego w trybie przetargu 

nieograniczonego.  

Analizując kwestie ekonomiczne: przejęcie odbioru odpadów komunalnych z cmentarzy 

obciąży gminny system gospodarki odpadami finansowo. Opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi pobierane przez gminę od tego typu podmiotów limitowane są przez 

ustawodawcę na bardzo niskim poziomie, dużo niższym, niż faktyczne koszty odbioru  

i zagospodarowania tych odpadów. Obciążenie finansowe systemu przełoży się bezpośrednio 

na obciążenie finansowe opłaty za gospodarowanie odpadami pobieranej od mieszkańców  

i stanie się czynnikiem generującym jej kolejny wzrost, co w obecnej sytuacji będzie trudno 

akceptowalne społecznie. Precedens uczyniony w stosunku do wnioskodawców może także 

zaowocować wnioskami kolejnych podmiotów w tym względzie. 

Za nieracjonalny uznać należy argument z uzasadnienia wniosku, z którego wynika  

że wzrost kosztów legalnego pozbywania się odpadów komunalnych obciąży znacznie 

wyłącznie koszty pochówku. Odpady komunalne na cmentarzach powstają nie tylko  

przy okazji pochówku, ale także np. w związku z użytkowaniem miejsc grzebalnych  

przez kolejne 20-lecia czy też w związku budową nagrobków, z tytułu czego zarządzający 

cmentarzami pobierają odrębne opłaty. Pomysł partycypowania wszystkich mieszkańców  

w kosztach obecnych pochówków mija się z interesem społecznym.  

Ponadto – podnieść należy, że obecne relacje wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi od właścicieli nieruchomości niezamieszkałych (niskie limity 

ustawowe) i znacznie wyższych opłat pobieranych bezpośrednio przez podmioty uprawnione 

za odbiór odpadów komunalnych wytwarzają pokusę dążenia właścicieli nieruchomości 

niezamieszkałych do „wejścia” do gminnego systemu odbioru odpadów. Jednak  

w Ministerstwie Klimatu trwają obecnie zaawansowane już prace nad podwyższeniem limitów 

opłat, o których mowa powyżej, możliwe że wzrosną one nawet trzykrotnie. Może  

to po zmianie relacji cenowych spowodować odwrotne dążenia właścicieli nieruchomości 

niezamieszkałych, co zważywszy na pozostawioną Im dobrowolność w zakresie przyłączania 

się do gminnego systemu odbioru odpadów (ustawa) spowodować może jego destabilizację. 

Sprawa omówiona została na Kolegium Burmistrza, które podniosło poza przytoczonymi 

powyżej aspektami sprawy fakt, że zarządzanie cmentarzami odbywa się w ramach 

prowadzonych działalności gospodarczych i nie należy faworyzować jednej branży.  

Temat Imperial S.C. (będącego jednym z wnioskodawców) i cmentarza komunalnego, 

którym spółka zarządza w oparciu o umowę dzierżawy zawartą z Miastem Mława należy 

traktować po części odrębnie, albowiem to umowa dzierżawy reguluje kwestie pożytków  

i obciążeń wynikających z racji dzierżawy. 

Ponadto należy wskazać, iż zgodnie z art.13 ust 2 ustawy o petycjach sposób załatwienia 

petycji nie może być przedmiotem skargi. 

 

Radny Marek Kiełbiński 

Zapytał, czy odbyło się spotkanie z pozostałymi osobami, które się podpisały pod petycją. 

 

LECH PREJS PRZEWODNICZĄCY RADY MIASTA poinformował, że  odbyło 

się spotkanie, na którym zostało przedstawione stanowisko przez administratorów cmentarzy, 

jest jeszcze w tej kwestii wiele do zrobienia z ich strony, ale ponieważ na chwilę obecną 



podpisana jest umowa z Firmą NOVAGO, a więc wprowadzanie jakichkolwiek zmian jest 

niemożliwe z uwagi na to, że cały system zostałby zachwiany. Innego spotkania nie było. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (11 - głosami za, przeciw - nie było, 9 - radnych 

wstrzymało się od głosu) podjęła 

 

UCHWAŁĘ Nr XX/301/2020 

w sprawie systemu gospodarowania odpadami 

 

Ad. pkt 20.  

Leszek Ośliźlok Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Poinformował, że wykonując dyspozycję Przewodniczącego Rady Miasta dotyczącą petycji               

mieszkańców miasta Mława w sprawie ustalenia warunków zabudowy zgodnych z obecną zabudową 

jednorodzinną dla osiedla położonego przy ul. Spokojnej, ul. Łąkowej, ul. Żytniej, ul. Pszennej, Komisja 

Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 24 września 2020 r. szczegółowo i wnikliwie 

rozpatrzyła złożona petycję. Podczas omawiania opierała się również na podjętej na sesji w dniu                            

23 maja 2019 r. przez Radę Miasta Uchwałą Nr VIII/105/2019 w sprawie określenia lokalnych 

standardów urbanistycznych na terenie miasta Mława i uznała (3 głosami za, 1 przeciw,                                                 

1 wstrzymującym) petycję za bezzasadną. 

Szczegółowy opis stanowi uzasadnienie do niniejszej uchwały. 

W dniu 29 lipca 2020 r. do Rady Miasta Mława wpłynęło pismo w sprawie ustalenia 

warunków zabudowy zgodnych z obecną zabudową jednorodzinną dla osiedla położonego przy 

ul. Spokojnej, ul. Łąkowej, ul. Żytniej, ul. Pszennej. 

Dla terenu objętego petycją brak jest miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego. W takim przypadku, zgodnie z przepisami ustawy z dnia 27 marca 2003r.                     

o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz.U. z 2020r. poz. 293),  określenie 

sposobu zagospodarowania i warunków zabudowy terenu może nastąpić w drodze decyzji                          

o warunkach zabudowy. Wydanie decyzji wymaga złożenia wniosku przez zainteresowanego 

inwestora, przy czym wnioskodawca nie musi być właścicielem nieruchomości objętej 

wnioskiem. Sporządzenie projektu decyzji o warunkach zabudowy jest powierzane urbaniście 

posiadającemu uprawnienia określone w ustawie o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym. Projekt decyzji jest sporządzony po przeprowadzeniu analizy funkcji oraz cech 

zabudowy i zagospodarowania terenu. Decyzję o warunkach zabudowy wydaje Burmistrz 

Miasta Mława po uzgodnieniu z właściwymi organami i uzyskaniu uzgodnień lub decyzji 

wymaganych przepisami odrębnymi.  

Celem postępowania w przedmiocie ustalenia warunków zabudowy jest ocena, czy 

zamierzona przez inwestora zmiana zagospodarowania terenu jest dopuszczalna. Dlatego też 

wydanie decyzji zostało poprzedzone postępowaniem wyjaśniającym w zakresie spełnienia 

przesłanek, o których mowa w art. 61 ust. 1 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym, przy zachowaniu warunków określonych w przepisach rozporządzenia Ministra 

Infrastruktury z dnia 26 sierpnia 2003r. w sprawie sposobu ustalania wymagań dotyczących 

nowej zabudowy i zagospodarowania terenu w przypadku braku miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego (Dz. U. Nr 164, poz. 1588). Zgodnie z ww. przepisami 

http://www.bip.mlawa.pl/artykul/petycja-z-dnia-26072020-r-w-sprawie-ustalenia-warunkow-zabudowy-zgodnych-z-obecna-0
http://www.bip.mlawa.pl/artykul/petycja-z-dnia-26072020-r-w-sprawie-ustalenia-warunkow-zabudowy-zgodnych-z-obecna-0
http://www.bip.mlawa.pl/artykul/petycja-z-dnia-26072020-r-w-sprawie-ustalenia-warunkow-zabudowy-zgodnych-z-obecna-0
http://www.bip.mlawa.pl/artykul/petycja-z-dnia-26072020-r-w-sprawie-ustalenia-warunkow-zabudowy-zgodnych-z-obecna-0
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ustalenie warunków zabudowy jest możliwe w przypadku łącznego spełnienia następujących 

warunków: 

1) co najmniej jedna działka sąsiednia, dostępna z tej samej drogi publicznej, jest 

zabudowana w sposób pozwalający na określenie wymagań dotyczących nowej zabudowy w 

zakresie kontynuacji funkcji, parametrów, cech i wskaźników kształtowania zabudowy oraz 

zagospodarowania terenu, w tym gabarytów i formy architektonicznej obiektów budowlanych, 

linii zabudowy oraz intensywności wykorzystania terenu, 

2) teren ma dostęp do drogi publicznej, 

3) istniejące lub projektowane uzbrojenie terenu jest wystarczające dla zamierzenia 

budowlanego, 

4) teren nie wymaga uzyskania zgody na zmianę przeznaczenia gruntów rolnych i leśnych 

na cele nierolnicze i nieleśne albo jest objęty zgodą uzyskaną przy sporządzaniu miejscowych 

planów, które utraciły moc, 

5) decyzja jest zgodna z przepisami odrębnymi. 

Burmistrz Miasta Mława na wniosek PBM POLSKI DOM Sp. z o.o. z siedzibą 

w Mławie wydał 1.04.2020r. decyzję Nr 17/20 o warunkach zabudowy dla inwestycji 

polegającej na budowie ośmiu wielorodzinnych budynków mieszkalnych oraz budynku 

mieszkalno-usługowo-handlowego, położonej na nieruchomości usytuowanej w Mławie przy 

ul. Łąkowej, składającej się z działek oznaczonych nr ewid.: 11-753 i 11-1393/2. Decyzja 

została wydana na podstawie art. 4 ust. 2, art. 59, 60, 61 w związku z art. 64 ust. 1 ustawy                      

z dnia 27 marca 2003r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. Decyzja stała 

się ostateczna w dniu 27.05.2020r. w wyniku utrzymania jej w mocy przez Samorządowe 

Kolegium Odwoławcze w Ciechanowie, które rozpatrywało odwołanie od decyzji. 

Zgodne z ww. zasadami przeprowadzono szczegółową analizę stanu istniejącego                           

i ustalono wymagania dotyczące nowej zabudowy, m.in.: 

− linie zabudowy w odległości minimalnej 6,0 m od granicy pasa drogowego ul. Łąkowej, 

6,0 m od granicy projektowanego przedłużenia pasa drogowego ul. Spokojnej, 3,0 m od granicy 

działki nr 11-1393/1, na której jest zlokalizowana studnia poboru wody pitnej dla miasta 

Mława; 

− projekt zagospodarowania terenu musi uwzględniać wymóg ochrony ujęć wody pitnej 

dla miasta Mława – ujęcie położone na terenie działki nr 11-1393/1; 

− wskaźnik powierzchni nowej zabudowy maksymalnie 0,33; 

− szerokość elewacji frontowej projektowanych budynków maksymalnie 25 m; 

− maksymalna wysokość górnej krawędzi elewacji frontowej budynku 3 kondygnacje 

nadziemne oraz nie wyżej jak 10,2 m od średniego poziomu terenu przed wejściem głównym 

do budynku do krawędzi gzymsu lub attyki frontowej, przy czym dopuszcza się zwiększenie 

wysokości o 3,0 m w przypadku pomieszczeń technicznych (kotłownia, szyb windowy itp.) lub 

niepełnej kondygnacji użytkowej (antresola, drugi poziom mieszkania dwupoziomowego itp.) 

lokalizowanych powyżej trzeciej kondygnacji nadziemnej budynku; w tym przypadku 

„wyniesiona” kubatura nie może przekraczać 20% powierzchni zabudowy budynku oraz 

elewacja tej części musi być „wycofana” od lica ścian zewnętrznych budynku o minimum 

1,50 m; 

− dach budynku o nachyleniu połaci do 8 stopni; wysokość kalenicy głównej dachu 

budynku nie większa jak 10,5 m, z dopuszczeniem w strefie zwiększonej wysokości elewacji 

frontowej wysokości maksymalnej do 13,5 m. 

Zgodnie z utrwaloną linia orzecznictwa sądowo-administracyjnego zarówno 

zabudowa jednorodzinna, jak i zabudowa wielorodzinna realizują funkcję zabudowy 

mieszkaniowej. Dlatego rozumienie kontynuacji funkcji zabudowy i zagospodarowania terenu 



należy traktować szeroko, zgodnie z wykładnią systemową, która każe rozstrzygać wątpliwości 

na rzecz uprawnień właściciela czy inwestora po to, by mogła być zachowana zasada wolności 

zagospodarowania terenu, w tym jego zabudowy. Nie wolno kwestii funkcji interpretować 

zawężająco, jako możliwości powstania budynków tylko tego samego rodzaju co  istniejące. 

Nowa zabudowa jest dopuszczalna o tyle, o ile można ją pogodzić z już istniejącą funkcją                              

i dostosować do cech urbanistycznych i architektonicznych zabudowy zastanych na danym 

obszarze.  

Decyzja o warunkach zabudowy nie jest decyzją uznaniową, co oznacza, że organ 

właściwy do wydania takiej decyzji zobowiązany jest wydać pozytywną decyzję, jeśli 

wnioskowane zamierzenie inwestycyjne czyni zadość wszystkim wymogom wynikającym 

z konkretnych przepisów prawa, a ma obowiązek odmówić ustalenia warunków zabudowy 

tylko wówczas, gdy wnioskowana inwestycja nie spełnia chociażby jednej ustawowej 

przesłanki wynikającej ze skonkretyzowanej normy prawnej. Nie można odmówić ustalenia 

warunków zabudowy, jeżeli zamierzenie inwestycyjne jest zgodne z przepisami odrębnymi. 

Decyzja o warunkach zabudowy kształtuje sposób wykonywania prawa własności 

nieruchomości. Zgodnie z przepisem art. 1 ust. 2 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym, w planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym uwzględnia się 

zwłaszcza: wymagania ładu przestrzennego w tym urbanistyki i architektury, ale także 

prawo własności. Obie te chronione wartości traktowane są przez ustawodawcę 

równorzędnie, nie można preferować ochrony ładu przestrzennego kosztem ograniczania 

prawa własności w sposób niezgodny z przepisami Konstytucji RP. Zgodnie z normą art. 

64 ust. 3 Konstytucji własność może być ograniczona tylko w drodze ustawy i tylko w zakresie, 

w jakim nie narusza ona istoty prawa własności. Odmowa wydania decyzji o ustaleniu 

warunków zabudowy dla wnioskowanej inwestycji w sytuacji istnienia budynków o funkcji 

zbieżnej z funkcją określoną wnioskiem na sąsiednich działkach położonych w strefie 

analizowanej, stanowiłaby rażące naruszenie praw przysługujących z mocy Konstytucji 

i ustawy szczegółowej. 

Ustalenia określone w ww. decyzji nie naruszają ww. zasad i ładu przestrzennego, 

co zostało potwierdzone również przez Samorządowe Kolegium Odwoławcze 

w Ciechanowie, które po rozpatrzeniu odwołania od decyzji utrzymało ją w mocy. 

Ten sam wnioskodawca dla tego samego terenu złożył na podstawie art. 7 ust. 9 ustawy 

z dnia 5 lipca 2018 r. o ułatwieniach w przygotowaniu i realizacji inwestycji 

mieszkaniowych oraz inwestycji towarzyszących (Dz. U. z 2018r. poz. 1496 z późn. zm.) 

złożył  w dniu 22.03.2019r. (zmieniony 26.04.2019r.) wniosek w sprawie ustalenia lokalizacji 

inwestycji mieszkaniowej polegającej na budowie zespołu ośmiu budynków mieszkalnych 

wielorodzinnych oraz jednego budynku mieszkalno-usługowego (wielorodzinnego) z garażami 

podziemnymi i elementami zagospodarowania terenu. 

Inwestor wnioskował o: 

− 8 budynków mieszkalnych wielorodzinnych o 5 kondygnacjach nadziemnych,  

szerokości elewacji 24,0m, wysokości budynków 15,0m, 

− 1 budynek mieszkalny wielorodzinny z usługami o 4 kondygnacjach nadziemnych,  

szerokość elewacji 25,0m, wysokość budynku 13,8m. 

W dniu 23 maja 2019 r. Rada Miasta Mława podjęła Uchwałę Nr VIII/105/2019 

w sprawie określenia lokalnych standardów urbanistycznych na terenie miasta Mława. 

Jest to akt prawa miejscowego, który określa wymagania dla inwestycji mieszkaniowych                       

i towarzyszących realizowanych na podstawie przepisów ustawy o ułatwieniach 

w przygotowaniu i realizacji inwestycji mieszkaniowych oraz inwestycji towarzyszących. 



Nie ma zastosowania przy ustalaniu warunków zabudowy na podstawie przepisów ustawy 

o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 

Ponieważ inwestycja określona we wniosku z 22.03.2019r. (zmienionym 26.04.2019r.) 

m.in. nie była zgodna z ww. lokalnymi standardami urbanistycznymi, dlatego Rada Miasta 

Mława podjęła uchwałę Nr IX/128/2019 z dnia 25 czerwca 2019r. o odmowie ustalenia 

lokalizacji inwestycji mieszkaniowej przy ul. Łąkowej w Mławie.  

Należy podkreślić, że decyzja o warunkach zabudowy, wydana przez Burmistrza 

Miasta Mława 1.04.2020r. oraz uchwała Rady Miasta Mława o odmowie ustalenia 

lokalizacji inwestycji mieszkaniowej przy ul. Łąkowej w Mławie zawierają 

rozstrzygnięcia w sprawie wniosków złożonych na podstawie różnych przepisów oraz dla 

przedsięwzięć o różnych parametrach. 

Ponadto należy wskazać, iż zgodnie z art. 13 ust. 2 ustawy o petycjach sposób 

załatwienia petycji nie może być przedmiotem skargi. 

 

Radny Marcin Burchacki 

W 2019 r. Rada  Miasta podjęła przy odpowiednim uzasadnieniu decyzję, że budownictwo 

wielkolokalowe na tym terenie nie może powstać. Czy zaszły więc nowe okoliczności, które 

przemawiają za tym, żeby uznać petycję mieszkańców za bezzasadną.  

Jednocześnie zaznaczył, że petycja była procedowana na Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

ale na branżowych Komisjach nie była omawiana.  

 

Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji  

Stanowisko Komisji szczegółowo przedstawia załącznik do projektu uchwały, w którym 

również zawarte jest odniesienie do uchwały Rady z dnia 25 czerwca 2019 r. Członkowie 

Komisji przyjęli do wiadomości argumenty przedstawione przez ratusz. 

 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Marek Polak 

Uchwała Rady Miasta z 2019 r, nie zawierała generalnego rozstrzygnięcia zakazującego 

budownictwa mieszkaniowego wielorodzinnego. Odnosiła się do konkretnego wniosku 

opisującego inwestycję o konkretnych parametrach.                                     

Inwestor wnioskował o: 

− 8 budynków mieszkalnych wielorodzinnych o 5 kondygnacjach nadziemnych,  

szerokości elewacji 24,0m, wysokości budynków 15,0m, 

− 1 budynek mieszkalny wielorodzinny z usługami o 4 kondygnacjach nadziemnych,  

szerokość elewacji 25,0m, wysokość budynku 13,8m. 

W parciu o tamten wniosek i przepisy ustawy Rada podjęła uchwałę o odmowie lokalizacji tego 

typu inwestycji. Później wpłynął inny wniosek tego samego inwestora, który zawierał nowe 

propozycje, czyli mniejszą ilość budynków i o innych parametrach. Burmistrz Miasta wydał 

decyzję zezwalająca na inwestycję obejmującą 8 budynków mieszkalnych wielorodzinnych, 

ale tylko budynki 3 kondygnacyjne i wysokość budynków mniejsza bo 10,2 m. Podkreślił, że 

to rozstrzygnięcie Burmistrza jest rozstrzygnięciem w oparciu o przepisy o planowaniu                                 

i zagospodarowaniu przestrzennym. A więc mamy doczynienia z dwoma różnymi wnioskami, 

rozpatrywanymi w oparciu o inne przepisy, a co najważniejsze wnioskami zawierającymi 

zabudowę zupełnie o innych parametrach. 



 

Radny Michał Pol 

W 2019 r. wnioskodawca dostał odmowę, czy to jest ten sam wnioskodawca i jak przedmiotowa 

petycja ma się do przyjętej przez Radę uchwały w 2019 r. 

 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Marek Polak 

Powtórzył, że jest to ten sam wnioskodawca, rozstrzygnięcia są odrębne, dotyczą dwóch 

różnych wniosków, dla przedsięwzięć o zupełnie innych parametrach. 

 

Radny Marian Wilamowski 

Była informacja różnych instytucji min. Starostwa Powiatowego, że nie jest w stanie odbierać 

deszczówki z tego terenu z uwagi na ilość budynków jakie miałyby powstać na tym terenie. 

Powierzchnie dachów i teren wyłożony kostką się raczej nie zmienia, a więc ten problem nadal 

istnieje. Jak to wygląda od tej strony na chwile obecną. 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Marek Polak w decyzji o warunkach 

zabudowy wydanej przez Burmistrza Miasta Mława widnieje zapis o uzyskaniu przez inwestora 

wszelkich uzgodnień w tym zakresie (odczytał treść decyzji w tym zakresie). 

 

Radny Krzysztof Bartoszczyk 

Zapytał, czy ten teren ma plan zagospodarowania przestrzennego miasta oraz jaka część miasta 

takie plany posiada. Obawia się, że w przyszłości czekają nas tego typu problemy również                      

w innych częściach miasta. 

 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Marek Polak 

Obszar Mławy posiadający plany zagospodarowania przestrzennego to 12%. Prowadzone są 

prace nad 8 planami, na następnej sesji będą przedstawiane Państwu Radnych do akceptacji                      

3 plany. 

 

Radny Marek Kiełbiński 

Zastanawia się, czy faktycznie nie powinna ta petycja być omawiana na Komisji Budownictwa. 

Z dyskusji wynika, że Przewodniczący tej Komisji jest przeciwny, a jego uwaga jest 

interesująca. Prosi o wyjaśnienie.  

 

Radny Beata Gadomska 

Czy osoby które wyszły z petycją do Rady Miasta są bezpośrednią stroną w postepowaniu jeśli 

chodzi o wydanie warunków zabudowy. 

Czy mieszkańcy odwołali się od decyzji do Sądu Administracyjnego?. 

 

 



Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Marek Polak 

Jedna ze stron skorzystała z prawa odwołania się od decyzji, jest to opisane w uzasadnieniu do 

projektu uchwały. Odwołanie rozpatrywało Samorządowe  Kolegium Odwoławcze i utrzymało 

w mocy decyzję Burmistrza Miasta Mława. Jeśli chodzi o odwołanie kolejne do sądu nie mam 

takiej wiedzy. 

 

Radny Michał Pol 

Czy wydanie decyzji o warunkach zabudowy nie powinno być wydane po spełnieniu 

wszystkich wymogów związanych z realizacja inwestycji przez inwestora. 

 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Marek Polak proces ten jest 

wieloetapowy. Wydając decyzję o warunkach zabudowy Burmistrz Miasta nie ma prawa na 

tym etapie wymagać wszelkich innych niezbędnych uzgodnień i zezwoleń min. dot. To także 

kanalizacji deszczowej. Pozostałe instytucje określają warunki techniczne, jeśli inwestor ich 

nie spełni może się zdarzyć, że takiego pozwolenia na budowę nie uzyska. 

 

Radny Arkadiusz Dłubisz 

Pamięta wniosek jaki Rada podjęła i zahamowała realizację tej inwestycji poprzez odrzucenie 

petycji inwestora, dotyczyło to 5 kondygnacyjnych budynków. Teraz inwestor obniżył tą 

zabudowę, nie mamy na chwilę obecną planu zagospodarowania przestrzennego i nie mamy 

możliwości blokowania tej inwestycji. 

 

Radny Wojciech Krajewski 

Zapytał, czy prawdą jest że inwestor zaskarżył uchwałę podjętą przez Radę Miasta w 2019 r. 

  

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Marek Polak uchwała była zaskarżona 

do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego, ktory nie stwierdził nieważności uchwały jaką 

podjęła Rada Miasta w 2019 r.  

 

Przewodniczący Rady Miasta nadmienił, że ani Burmistrz Miasta ani Rada Miasta nie 

posiada kompetencji, które pozwoliłyby na podejmowanie odmownych decyzji na tym etapie. 

Rozpatrzenie petycji i podjęcie uchwały jest obowiązkiem Rady. Jaka jest moc sprawcza naszej 

uchwały – poprosił o wyjaśnieni radcę prawnego. 

 

Radca Prawny UM Jacek Nieścior 

Poinformował, że dalszej procedury ustawodawca nie przewidział, powołał Komisję Skarg, 

Wniosków i Petycji, która po zbadaniu sprawy przedstawia Radzie swoje stanowisko, a wiec 

proceduralnie jest wszystko prawidłowo. To, czy Rada podejmie uchwałę uznającą petycję za 

zasadną, czy bezzasadną niczego nie zmienia i niczego nie wnosi.  

Decyzja o warunkach zabudowy nie jest decyzją uznaniową, co oznacza, że organ właściwy 

do wydania takiej decyzji zobowiązany jest taką decyzję wydać. 



 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (16 - głosami za, przeciw - 4 radnych) 

podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XX/302/2020 

w sprawie ustalenia warunków zabudowy zgodnych z obecną zabudową jednorodzinną 

dla osiedla położonego przy ul. Spokojnej, ul. Łąkowej, ul. Żytniej, ul. Pszennej 

 

Ad pkt 21. 

Przewodniczący Rady Miasta Lech Prejs poinformował, że kolejny punkt porządku 

obrad dotyczy podjęcia stanowiska w sprawie ewentualnego podziału Województwa 

Mazowieckiego, zgodnie z apelem jaki wystosował Marszałek Województwa Mazowieckiego 

do wszystkich samorządów. 

Poinformował, że Radni otrzymali drogą elektorniczną treść stanowiska. 

 

 

Oświadczenie Rady Miasta Mława 

zawierające stanowisko w sprawie zachowania integralności Województwa 

Mazowieckiego 

 

Zgodnie z §18 ust.4 pkt 2 Statutu Miasta Mława stanowiącego załącznik do Uchwały 

Nr XXIX/299/2013 Rady Miasta Mława z dnia 28 maja 2013 r., w sprawie uchwalenia Statutu 

Miasta Mława (tekst jednolity: Dz. Urz. Woj. Maz. z 2020 r. poz.6210 ), Rada Miasta Mława 

wyraża swoje stanowisko w sprawie integralności Województwa Mazowieckiego                                    

i powstrzymania planów podziału Województwa Mazowieckiego na dwa odrębne regiony. 

Miasto Mława jest częścią mazowieckiej wspólnoty regionalnej, którą współtworzymy 

od roku 1999. To również dzięki wysiłkom mieszkańców naszych „małych ojczyzn” 

Województwo Mazowieckie jest w czołówce najsilniejszych gospodarczo regionów 

europejskich i liderem polskich województw. 

Uważamy, że Mazowsze oraz jego Mieszkańcy zasługują na szansę dalszego rozwoju 

swojego regionu. Nie godzimy się na arbitralne rozstrzyganie o naszym losie za naszymi 

plecami oraz plecami mieszkańców – członków naszych wspólnot samorządowych. 

Rada Miasta Mława wyraża zaniepokojenie konsekwencjami ewentualnego podziału 

Województwa Mazowieckiego. Rozdzielenie wspólnego organizmu na dwie, odrębne części 

doprowadzi do poważnych problemów z ich funkcjonowaniem. Konsekwencją podziału będzie 

skazanie centralnej części Mazowsza (posiadającej wysokie dochody własne) na wpłacanie 

gigantycznej kwoty tzw. „janosikowego”, które zostanie przetransferowane do wszystkich 

pozostałych 16 województw. To oznacza, że tzw. Mazowsze regionalne wprawdzie otrzyma 

swoją część „janosikowego”, ale będzie to nieporównywalnie mniej środków finansowych, niż 

obecnie organy Samorządu Województwa Mazowieckiego przekazują na pokrycie wydatków 

związanych z utrzymaniem dróg, organizacją przewozów kolejowych, utrzymaniem instytucji 

kultury i szpitali, zlokalizowanych na tym terenie. W konsekwencji, przy znacząco obniżonym 

poziomie dochodów (dochody z CIT spadną do poziomu 13%!), konieczne będzie pokrywanie 

kosztów funkcjonowania „zdublowanej” administracji samorządowej do obsługi zadań  

o charakterze wojewódzkim, co znacząco wpłynie na możliwości wydatkowe w obszarze usług 

publicznych, m.in. ochrony zdrowia, edukacji publicznej, ochrony środowiska, 

przeciwdziałania bezrobociu, pomocy społecznej, polityki prorodzinnej, utrzymania dróg 

wojewódzkich i połączeń kolejowych.  

http://www.bip.mlawa.pl/artykul/petycja-z-dnia-26072020-r-w-sprawie-ustalenia-warunkow-zabudowy-zgodnych-z-obecna-0
http://www.bip.mlawa.pl/artykul/petycja-z-dnia-26072020-r-w-sprawie-ustalenia-warunkow-zabudowy-zgodnych-z-obecna-0


Rada Miasta Mława podkreśla, że propozycja podziału Województwa Mazowieckiego 

musi zostać poddana szerokim konsultacjom społecznym z mieszkańcami Mazowsza oraz 

uzależniona od wyników tych konsultacji.  

 

U Z A S A D N I E N I E 

Rada Miasta Mława podejmuje stanowisko w sprawie zachowania integralności 

województwa mazowieckiego i powstrzymania planów jego podziału na dwa odrębne 

województwa, biorąc pod uwagę skutki, jakie ten podział, bez wątpienia, pociągnie za sobą. 

Do najważniejszych z nich należą: 

1) Powstanie rozległych obszarów biedy na terenie nowego województwa mazowieckiego  

i niewielkich obszarów zamożności, głównie na terenie metropolitalnym. Na Mazowsze, bez 

metropolii warszawskiej, przypadnie zaledwie 13% dochodów z podatku CIT obecnego 

województwa. Region stołeczny, który będzie generować 87% dochodów, zostanie 

jednocześnie obciążony ogromnym „janosikowym”. 

2) Konieczność ustanowienia podwójnej administracji samorządowej i rządowej szczebla 

regionalnego, co znacznie zwiększy wydatki na ten cel. Powstaną dwa urzędy wojewódzkie, 

dwa urzędy marszałkowskie, dwa sejmiki, podwójne służby podległe wojewodzie  

i marszałkowi, takie jak inspekcja transportu drogowego, straż pożarna, inspekcja handlowa, 

sanitarna, służby weterynaryjne, inspekcja ochrony środowiska. 

3) Ogromne zamieszanie instytucjonalne, kompetencyjne, własnościowe, finansowe, kadrowe 

itp., które spowoduje opóźnienia w wielu dziedzinach, w tym w wykorzystaniu środków 

unijnych z perspektywy finansowej 2014-2020 oraz w procesie przygotowań do 

perspektywy 2021-2027. Znaczne opóźnienia mogą stworzyć zagrożenie utraty środków 

finansowych. 

4) Zaprzepaszczenie w wielu obszarach dorobku Samorządu Województwa Mazowieckiego. 

Samorządy nowych województw będą dążyć siłą rzeczy do budowania własnych 

potencjałów i własnych marek. 

5) Zniknięcie z mapy Europy jednego z 16 polskich regionów, dotychczas postrzeganego jako 

region silny i rozwijający się wyjątkowo dynamicznie, co było ważnym czynnikiem 

przyciągającym inwestorów i turystów oraz stanowiło istotny wkład w promocję kraju  

na płaszczyźnie międzynarodowej. 

6) Brak środków, które dotychczas pochodziły z dochodów wytwarzanych w metropolii 

warszawskiej, na utrzymanie na terenie nowego województwa mazowieckiego instytucji 

kultury, szpitali, dróg czy połączeń kolejowych. 

7) Przerwanie ciągłości dokumentów strategicznych i planistycznych na szczeblu nowych 

województw oraz „praktycznie” we wszystkich gminach i powiatach, które odwoływały się 

do zapisów zawartych w dokumentach rangi wojewódzkiej. 

8) Konieczność ponownego rozpoczęcia przygotowań do opracowania i negocjacji z Komisją 

Europejską regionalnych programów operacyjnych. Zmianie będą musiały także ulec 

dokumenty na szczeblu gmin i powiatów, które stanowiły podstawę ubiegania się przez 

samorządy lokalne o środki z funduszy europejskich. 

Rada Miasta Mława podejmując niniejsze stanowisko, pragnie podkreślić swoją 

przynależność do mazowieckiej regionalnej wspólnoty samorządowej i dumę z bycia jej 

częścią. Zauważamy także, że nasza wspólnota sprawdziła się w okresie ponad 20 lat 

funkcjonowania w ramach obecnego województwa mazowieckiego. Nie bez znaczenia była 

tutaj także rola, jaką odegrał Samorząd Województwa Mazowieckiego: 

1) ustanawiając liczne programy wsparcia z udziałem środków z budżetu województwa, 

których beneficjentami są jednostki samorządu terytorialnego; 

2) pełniąc z powodzeniem rolę Instytucji Zarządzającej Regionalnymi Programami 

Operacyjnymi na lata 2007-2013 i 2014-2020; 



3) zapewniając wysoki poziom dostępności do usług publicznych świadczonych na poziomie 

województwa oraz ich właściwą jakość; 

4) prowadząc konsekwentnie działania zmierzające do zwiększania integralności regionu, 

podnoszenia stopnia wyposażenia gmin i powiatów w infrastrukturę techniczną i społeczną, 

podwyższania poziomu życia mieszkańców oraz aktywizacji społeczeństwa 

obywatelskiego, a także budowania tożsamości regionalnej. 

Rada Miasta Mława opowiada się zdecydowanie za oddaniem głosu  

w tak ważnej sprawie społeczności regionu w ramach ogólnowojewódzkich konsultacji. Poza 

mieszkańcami Mazowsza i wszystkimi samorządami, stanowisko w ramach konsultacji 

powinny wyrazić także zlokalizowane w regionie instytucje publiczne i prywatne, podmioty 

gospodarcze, podmioty sektora nauki, instytucje otoczenia biznesu, organizacje pozarządowe 

oraz inni zainteresowani. 

Wszyscy interesariusze lokalnych i regionalnych strategii, programów, planów  

i bieżących działań samorządów powinni mieć możliwość wypowiedzenia się w tak istotnej 

sprawie, jaką jest podział województwa, który pociągnie za sobą głęboko niekorzystne skutki 

w sferze ich funkcjonowania, a mieszkańcom regionu przyniesie znaczne obniżenie poziomu 

życia. 

 

Radny Marek Kiełbiński 

Jest to bardzo ryzykowny pomysł, żeby Rada dyskutowała nad czymś co jest faktem 

medialnym. Uważa, że jest to wpisanie się Rady w dyskusję natury politycznej. Nie ma projektu 

ustawy, który zakłada podział Mazowsza. Należy pamiętać jakie środki na inwestycje samorząd 

miasta otrzymał dzięki wsparciu rządowemu i zestawił je ze wsparciem z samorządu 

wojewódzkiego. 

Przypomniał, że jest to ewenement,  że tyle środków udało się pozyskać przy wsparciu 

rządowym. Życzył by naszemu miastu, żeby takie wsparcie równie pokaźne było za strony 

sejmiku. Wspomniał o obwodnicy zachodniej, na realizację której wszyscy czekamy 20 lat. 

 

Radny Filip Kowalczyk 

Wyraził zdziwienie, że doświadczeni samorządowcy, ludzie którzy jeżdżą na konwenty, 

spotkania wyborcze nagle nie wiedza o co chodzi, a może nie chcą wiedzieć. Czy podział 

Mazowsza przyśpieszy wybudowanie obwodnicy?. Wypowiedź Pana Radnego osobiście 

odbiera nie jako życzenie dla Mazowsza, a raczej jako groźbę, że jeśli będziemy innego zdania 

nie otrzymamy dalszego wsparcia. 

 

Radny Marcin Burchacki 

Dobrze, że dzisiaj Rada Miasta debatuje w tym temacie i chce podjąć takie stanowisko.  

Wiele na ten temat mówi się w przestrzeni publicznej. Głównym argumentem są środki unijne. 

Koronny argument dotyczący podziału Mazowsza przemawia za tym, że Warszawa nie daje 

możliwości pozyskiwania środków tym biedniejszym rejonom. Od 2020 r. mamy podział 

statystyczny i Warszawa wg. standardów unijnych nie może pozyskiwać środków unijnych                    

w tak dużym zakresie, a ten biedniejszy teren do którego i my się zaliczamy może pozyskiwać 

środki unijne w dużych ilościach i to czyni. Uważa, że to bardzo dobrze, że Rada Miasta jeśli 

takie stanowisko przyjmie jest za zachowaniem integralności Mazowsza. Takie propozycje 

podziału powinny być czynione poprzez konsultacje społeczne, a nie w trakcie jednej nocy 

podejmowane tak ważne decyzje. Rada Miasta nie zajmowała się do tej pory politycznymi 

sporami, a obwodnicą zachodnią sprowadził Pan Radny Kiełbiński dyskusję do politycznej 

kwestii. W 2004 r. Mława już korzystała z tzw. komponentów od Marszałka Województwa 

gdzie została wybudowana ulica Napoleońska, czyli dojazdowa dla LG.  



Dobrze że trafiły środki dodatkowe do naszego miasta, uważa jednak, że nie należy 

rywalizować, która z sił zrobiła więcej, a lepiej te siły połączyć. Na przestrzeni lat inwestycje 

także miejskie np. park miejski, czy Aleja Marszałkowska zostały dofinansowane ze środki 

unijnych, których podziałem zajmował się Marszałek Województwa. Jeżeli doszłoby do 

podziału Mazowsza to stolicą pewnie byłby Radom, a wiec też dużo dalej, żeby dojechać do 

pewnych instytucji. Taki podział spowodowałby powstawanie nowych instytucji, a wiec byłby 

to też duży rozrost administracji. 

 

Radny Marek Kielbinski 

Merytoryczne argumenty zawarte w Pana uzasadnieniu są cenne. Poprosił jednak o podanie 

źródła takich informacji, które Pan przekazuje. 

  

Przewodniczący Rady Miasta przypomina że dyskusja dotyczy stanowiska, a nie 

zadawania wzajemnie sobie pytań. 

 

Radny Marcin Burchacki  

pochodzą one z informacji, które funkcjonują w przestrzeni publicznej (radio, telewizja).                          

Tak jak Pan powiedział nie ma projektu ustawy i dyskutujemy nad stanowiskiem jakie przesłał 

Samorząd Województwa i jako Rada wyrażamy tylko swoje opinie. 

 

Radny Michał Nowakowski 

Uważa, że Pan Radny Kiełbiński zbytnio upolitycznia ten punkt. Nie ma tu miejsca na politykę 

bo za trzy lata może zdarzyć się zupełnie inna sytuacja. Władzę mogą przejąć inne siły 

polityczne, a zależy to tylko i wyłącznie od wyborców. Jako gmina położona w województwie 

mazowieckim powinniśmy takie stanowisko przyjąć, Wszystkie informacje które otrzymuję są 

informacjami pochodzącymi z bardzo wiarygodnych źródeł. Stanowisko Rady jest 

stanowiskiem prewencyjnym i jest to dobry kierunek. Reforma samorządowa jest bardzo dobrą 

reformą, podziałowi województwa osobiście jest przeciwny. 

 

Radny Michał Pol 

W toku tej dyskusji warto podkreślić kilka ważnych aspektów. Jeśli Marszalek potrafi napisać 

apel do gmin samorządowych, to może Pan Przewodniczący jako przedstawiciel Rady 

powinien pojechać na sesję Sejmiku i zapytać ile jest środków w budżecie na obwodnicę i na 

kolejne lata dla miasta Mława. Marszałek wspiera inne miasta np. Ciechanów, chyba aż nadto. 

 

Radny Filip Kowalczyk 

Uważa, że jeśli radny Pol chce jechać to może to zrobić i zadać kilka pytań, ale nie o to chodzi. 

Radni PiS chyba chcą zepchnąć dyskusję i decyzję Rady na dalszy tor. 

 

Radny Marek Kiełbinski 

Podkreślił, że negatywne stanowisko w tej sprawie jest poparte dlatego w taki sposób, że jest 

to tylko oparte na doniesieniach medialnych, jest to czysto hipotetyczna sytuacja. Radni PiS nie 

chcą zrażać do siebie władz wojewódzkich. Liczymy, że otrzymamy środki na obwodnicę 

zachodnią oraz że zostanie wsparta nasza sytuacja jeśli chodzi o wysypisko śmieci. 

 

Radny Arkadiusz Dłubisz  

Wyraził, że osobiście nie popiera działań Pana Marszałka wobec Mławy, która otrzymuje 

bardzo mało środków . Każdy radny marzy o tym, żeby miasto rozwijało się jak najlepiej i żeby 

miasto pozyskało jak najwięcej środków od Wojewody i Marszałka, który niestety traktuje nas 

opieszale i o to ma pewien żal jako radny i mieszkaniec. 



Jeśli chodzi zaś o podział Mazowsza jestem przeciwny temu podziałowi. Mam nadzieję, że Pan 

Marszałek wreszcie o Mławie pomyśli i przeznaczy więcej środków. 

 

Radny Janusz Wojnarowski 

Podkreślił, że jego wniosek nie był podyktowany względami politycznymi, a przesłankami 

zawodowymi. Jako radny nie wyobraża sobie żeby siedząc za stołem prezydialnym nie 

reagował na propozycję podziału województwa. Stanowisko Rady nie jest wiążące, ale pójdzie 

informacja, że mieszkańcy których reprezentujemy nie chcą podziału Mazowsza. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (15 - głosami za, 4 - przeciw, 1- wstrzymującym) 

podjęła 

Oświadczenie Rady Miasta Mława 

zawierające stanowisko w sprawie zachowania integralności Województwa 

Mazowieckiego 

 

Ad pkt 22. 

Sławomir Kowalewski Burmistrz Miasta Mława 

Przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na sesji w dniu 18 sierpnia                              

2020 r. Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad pkt 23. 

Sławomir Kowalewski Burmistrz Miasta Mława przedstawił Informację z działalności za 

okres między sesjami. 

Wydział Strategii i Funduszy Zewnętrznych 

Otrzymano dofinansowanie w wysokości 2 619 300,00 zł. z Funduszu Inwestycji Lokalnych. 

Zakupiono w ramach projektów „Zdalna Szkoła” i „Zdalna Szkoła+” łącznie  

97  laptopów, które trafią do podległych miastu szkół. Łączna wartość obu projektów to:                             

204 962,10 złotych 

Podpisano umowę o dofinansowanie na realizację zadania pn.: „Demontaż, transport  

i utylizacja wyrobów zawierających azbest z terenu miasta Mława – etap XII”  

ze środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  

w Warszawie w wysokości 31 879,00 zł. Całkowita wartość zadania to 49 999,55 zł. 

Podpisano umowę o dofinansowanie na realizację zadania pn.: „Modernizacja boiska 

sportowego przy Szkole Podstawowej nr 3 w Mławie” w ramach „Mazowieckiego 

Instrumentu Wsparcia Infrastruktury Sportowej MAZOWSZE 2020”. Wysokość przyznanego 

dofinansowania to 100 000,00 zł. Całkowita wartość zadania to 265 000,00 zł. 

Podpisano umowę o dofinansowanie na realizację zadania pn.: „Przebudowa pomieszczeń                 

w Szkole Podstawowej nr 6 z Oddziałami Integracyjnymi w Mławie w celu likwidacji 

barier w zakresie umożliwienia osobom niepełnosprawnym poruszania się                                              

i komunikowania” ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych. Przyznane dofinansowanie to 49 338,50 zł. Szacunkowa wartość zadania 

to około 120 000,00 zł.  



 

Wyłoniono Wykonawcę robót budowlanych na realizację zadania na „Budowa kanalizacji 

sanitarnej na terenie osiedli Andersa i Wólka – etap I”. Całkowity koszt robót budowlanych 

–  6 868 260,82 zł. Planowane zakończenie realizacji zadania – 29.10.2021 rok.  

 

- Przebudowa ulicy Anyszki w Mławie w ramach zadania pod nazwą "Budowa  

i przebudowa dróg na terenie Miasta Mława" - podpisano polecenie wykonania    

z Mławskim Przedsiębiorstwem Drogowo - Mostowym MPDM Sp. z o.o.  z siedzibą w Mławie. 

 

- Przebudowa ulicy Klonowej  w Mławie w ramach zadania pod nazwą "Budowa i przebudowa 

dróg na terenie Miasta Mława"- podpisano polecenie wykonania  z Mławskim 

Przedsiębiorstwem Drogowo - Mostowym MPDM Sp.o.o. z siedzibą w Mławie. 

 

- Budowa sieci kanalizacji sanitarnej na terenie Miasta Mława (w formule zaprojektuj                                    

i wybuduj 5 szt. przyłączy) - podpisano polecenie wykonania   z Zakładem Wodociągów                                               

i Kanalizacji i Oczyszczalnia Ścieków "WOD-KAN" Sp. z o.o. z siedzibą w Mławie. 

 

- Budowa drogi łączącej ul. Smolarnia z ul. Grzebskiego - podpisano umowę z firmą 

"GUTBRUK" inż. Tomasz Gutowski z siedzibą w/m Kaki Mroczki 18. 

 

- Przebudowa placu zabaw przy Szkole Podstawowej Nr 6 w Mławie - Dokonano odbioru 

końcowego. 

 

- Przebudowa chodnika w ul. Andersa w Mławie w ramach  zadania pod nazwą: "Przebudowa 

i budowa chodników na terenie Miasta Mława". 

 

- Adaptacja klasopracowni na gabinet stomatologiczny w Zespole Placówek Oświatowych                     

Nr 3 w Mławie - dokonano odbioru końcowego. 

 

- Przebudowa budynku "B" MPS Nr 4 w Mławie - dokonano odbioru końcowego. 

 

Wydział Komunikacji Społecznej i Medialnej 

 

Opis czynności 

 

Liczba/termin 

 

Udzielenie informacji mediom 91 zestawów pytań 

   

Artykuły opublikowane na stronie miasta: mlawa.pl 

 

 64 

 

Materiały opublikowane na profilu miasta:  

Miasto Mława 
 52 

 

Wnioski o udostępnienie informacji publicznej 2 

 

Pisma gratulacyjne 5 



Przygotowanie i koordynacja obchodów 81. rocznicy wybuchu II wojny światowej i Bitwy pod 

Mławą – współpraca z Miejskim Domem Kultury w Mławie i Muzeum Ziemi Zawkrzeńskiej                

w Mławie. 

Przygotowanie i koordynacja obchodów Światowego Dnia Sybiraka – współpraca ze Związkiem 

Sybiraków w Mławie. 

Organizacja Victor Young Jazz Festivalu Mława ’20 – współpraca z Fundacją For Art.                                     

i Miejskim Domem Kultury w Mławie. 

Przygotowanie materiałów promocyjnych i profilaktycznych dla mediów nt. Victor Young Jazz 

Festivalu Mława ’20 oraz Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii. 

Przekazanie Fundacji Nasza Historia ziemi z pola Bitwy pod Mławą jako eksponatu do nowo 

powstającego Centrum Edukacji Historycznej – współpraca ze Strażą Miejską w Mławie. 

 

Wydział Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego 

 

Opis czynności 

 

Liczba 

 

Decyzje o warunkach zabudowy wydano 5 decyzji 

   

Decyzje o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu 

publicznego 

 

wydano 8 decyzji 

 

Zaświadczenia o przeznaczeniu nieruchomości  

w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego 

 

 

wydano 50 zaświadczeń 

 

Dzierżawa nieruchomości  podpisano 7 umów 

 

Sprzedaż nieruchomości 

 

przeprowadzono 2 przetargi 

podpisano 7 aktów notarialnych 

 

 

Zamiana nieruchomości podpisano 1 akt notarialny 

 

Przekształcenie prawa użytkowania wieczystego 

gruntu w prawo własności 

 

 

- wydano 9 informacji o wysokości 

opłaty jednorazowej 

- wydano 8 zaświadczeń 

potwierdzających wysokość i okres 

wnoszenia opłat 

 



Podziały nieruchomości wydano: - 7 postanowień i 7 decyzji 

 

Nadanie i zmiana numerów porządkowych budynków 

i nazw ulic 

 

 

wydano 83 zawiadomienia 

 

 

Decyzje o waloryzacji odszkodowania 

za nieruchomości nabyte na podstawie dec. Starosty 

Mławskiego o zezwoleniu na realizację inwestycji 

drogowej 

 

wydano 2 decyzje 

 

Projekty uchwał Rady Miasta 

 

przygotowano 4 projekty uchwał 

 

 

 

Wydział Środowiska 

Gospodarowanie odpadami komunalnymi 

Liczba przyjętych deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

w okresie międzysesyjnym 
1194 

Aktualna liczba deklaracji złożonych do systemu gospodarowania odpadami  4 645 

Dotacje celowe na wymianę źródeł ciepła 

Ilość przyjętych wniosków na dotację celową na wymianę źródeł ciepła 1 

Ilość podpisanych umów na dotację celową na wymianę źródeł ciepła 1 

Ilość przyjętych wniosków o płatność w ramach przyznanej dotacji na wymianę źródeł ciepła 8 

Ilość zrealizowanych wniosków o płatność w ramach przyznanej dotacji na wymianę źródeł 

ciepła 
11 

Wycinka drzew i krzewów 

wydano decyzje dla wnioskodawców niebędących osobami fizycznymi 2 

zgłoszenia od osób fizycznych 6 

Postępowania w sprawie wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach   1 



Wnioski o zwrot podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego 

wykorzystywanego do produkcji rolnej 
23 

Wnioski o demontaż, transport i utylizację azbestu 4 

Prace związane z powszechnym spis rolnym w 2020 r. na terenie Miasta Mława 

 

Wydział Gospodarki Komunalnej 

Decyzje na zajęcie pasa drogowego: - 37 szt.  

Decyzje na umieszczenie urządzenia infrastruktury technicznej w pasie drogowym:  - 10 szt.  

Decyzje na lokalizację urządzenia infrastruktury technicznej w pasie drogowym:  - 21 szt.  

Decyzje na lokalizację zjazdu:  - 7  szt. 

 

Wydział Oświaty i Polityki Społecznej 

Lp. Nazwa zadania Ilość Kwota 

1. 

Zawarto umowę na dowóz uczniów do Zespołu 

Placówek Oświatowych Nr 2 z ul. Krajewo  

i ul. Piekiełko oraz z powrotem do miejsca zamieszkania  

z firmą Przewozy Krajowe i Zagraniczne Osób s.c.  

B. Czaplicka, K. Czaplicki z Przasnysza na okres od 10 

września do 31 grudnia 2020 r. 

  

2. 

Zawarto umowy z trzema opiekunami dowozu  

na zapewnienie opieki w czasie przewozu dzieci  

do Zespołu Placówek Oświatowych Nr 2 W Mławie  

z ul. Krajewo oraz ul. Piekiełko oraz ich powrotu do 

miejsca zamieszkania. 

  

3.  

19 sierpnia 2020 r. września wręczono 9 nauczycielom 

Akty Nadania Stopnia awansu zawodowego - 

Nauczyciel Mianowany 

  

4.  

19 sierpnia wręczono Pani Janinie Lampkowskiej  

oraz Pani Jolancie Tyl powierzenie stanowiska 

dyrektorom jednostek – ZPO 1 oraz SP 2.  

  

5.  

Ogłoszono konsultacje społeczne dotyczące Programu 

współpracy Miasta Mława z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi  

w art. 3 ust 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r.  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie  

na 2021 rok 

  

6. 

Rozpatrzono dwie uproszczone oferty z art. 19a ustawy 

o pożytku i o wolontariacie w zakresie kultury, sztuki, 

ochrony dóbr kultury i dziedzictwa narodowego  

  

7. 

Wznowiono funkcjonowanie świetlic opiekuńczo-

wychowawczych w ramach Miejskiego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 

2020 dla Miasta Mława, w tym: podpisano umowy z 

3 szkoły: 

ZPO 3, 

ZPO 2, 

SP 6 

 

 



pedagogami na realizację zajęć oraz uruchomiono usługę 

cateringu dla dzieci korzystających z tej formy opieki. 

8. 

Podpisano umowę z Ośrodkiem Terapii Uzależnień i 

Współuzależnienia w Działdowie, na realizację pięciu 

Maratonów Terapeutycznych dla osób uzależnionych i 

współuzależnionych”,  realizowanej dla mieszkańców 

Mławy, przez NZOZ Przychodnia Terapii Uzależnienia 

i Współuzależnienia, ul. Lelewela  Mława 

  

9. 
Udostępniono lokal Dziennego Domu Senior + w 

Mławie na spotkania osób uzależnionych  
  

 

Urząd Stanu Cywilnego 

Sporządzono: 

akty małżeństwa 

43 szt. 

W tym :  

Ślub cywilny - 20                             

ślub konkordatowy - 22 

umiejscowione - 1 

 

akty urodzenia 44 szt.  

akty zgonu 56 szt.  

oświadczenia o uznaniu ojcostwa 12 szt. 

Przyjęto: 

zapewnienia do ślubu cywilnego 12 szt. 

oświadczenie o powrocie do nazwiska 

małżonka rozwiedzionego oraz nadanie 

dziecku nazwiska męża matki 

  0 szt. 

Wydano: 

zaświadczenia do ślubu konkordatowego 9 szt. 
decyzje w sprawie zmiany imion i nazwisk  2 szt. 
zaświadczenie o stanie cywilnym lub o 

zdolności prawnej do zawarcia związku 

małżeńskiego za granicą 

1 szt. 

odpisy aktów stanu cywilnego 592 szt. 

 
Wydział Spraw Obywatelskich 

wnioski o wydanie dowodu osobistego 270 szt. 

zgłoszenia o utracie dowodu osobistego 39 szt. 

Wydano: 

dowody osobiste 268 szt. 

decyzje i postanowienia w sprawach                             

o wymeldowanie 
3 szt. 

 

wymeldowania z pobytu stałego 28 mieszkańców 

zameldowania na pobyt stały 61 mieszkańców 

przemeldowania w obrębie miasta 69 mieszkańców 

zameldowania na pobyt czasowy 31 mieszkańców innych miejscowości 



zameldowanie cudzoziemców 356 osób 

udostępnione informacja adresowo-

osobowe 
33 szt. 

wydane zaświadczenia 69 szt. 

 

Liczba stałych mieszkańców na dzień 25.09.2020 r. - 29 784;  

Liczba osób zameldowanych na pobyt czasowy - 754; 

 

Straż Miejska w Mławie   

- Zgłoszenia przyjęte od mieszkańców oraz wszczęte czynności wyjaśniające w zgłoszonych 

sprawach -195.  

- Interwencje strażników przeprowadzone podczas służby patrolowej - 204.  

- Zwierzęta bezpańskie przekazane do lecznicy zwierząt - 27.  

- Konwoje wartości pieniężnych - 36.  

- Kontrole porządkowe posesji - 11.  

- Informacje oraz zapis obrazu z Monitoringu Miejskiego przekazany do Policji - 11.  

- Ujawnione wykroczenia - 125.  

- Nadzór nad osobami skierowanymi przez sąd  do wykonywania prac porządkowych                                

w miejscach publicznych - 55.  

 

Burmistrz Miasta Sławomir Kowalewski  

Poruszył temat dotyczący opłaty za śmieci, została podjęta przez rząd ustawa w tej sprawie,                     

a konsekwencje spadły na samorządy, które borykają się z tymi problemami. Wiąże się to                           

z podjętą na dzisiejszej sesji przez Radę uchwałą w sprawie petycji złożonej przez zarządców 

cmentarzy i pytaniami radnych. Co by było gdyby zwrócili się z taką petycją przedsiębiorcy, 

czy duże firmy. Podkreślił, że wpajana przez inicjatorów, mieszkańcom informacją, że jeśli 

będzie inna metoda nie od zużycia wody, to odpady będą tańsze jest nieuczciwa.. Jest to 

manipulacja, tak nie będzie. Wzrastają opłaty narzucone odgórnie, podział na frakcję jest 

obowiązkowy i należy się do tego prawa stosować. Proponowana przeze mnie metoda od wody 

jest sprawiedliwą metodą. Zaznaczył, że jeśli narzucone limity związane z ustawa śmieciową 

zostaną przez nas wykorzystane to wszystko na to wskazuje, że cena wzrośnie. 

Na wykresie przedstawił stawki od wody i od osoby. Podkreślił, że cena od osoby byłaby 33 

zł, a nie 19 zł. Weryfikacja osób , które składają deklaracje jest trudna. Było dużo nieprawdy. 

Wiele trzeba by dokładać z budżetu, pytanie czy stać nas na to.  

Bazowania na emocjach radnych i mieszkańców jest to bardzo przykre, a konsekwencje 

niestety kosztowne. 

Podkreślił, że nie może się zgodzić obwinianiem obecnego Burmistrza za sprawę przejazdu 

kolejowego oraz podjętej decyzji w sprawie sprzedaży wysypiska. Zaznaczył, że za to nie 

ponosi odpowiedzialności Burmistrz Miasta. Komisja Rewizyjna dokona sprawdzenia                                               

i przedstawi taką informację, kto dokonał sprzedaży wysypiska śmieci. 

 



 

Nadmienił również, że wszystko na to wskazuje, że odpady będą również jeszcze droższe. 

Zwrócił się do pomysłu budowy spalarni śmieci w naszym mieście.  

Odniósł się do wychodzących od radnych propozycji na temat rozmów w sprawie możliwych 

do zaplanowania na przyszły rok inwestycji. Podkreślił trudną sytuację gospodarczą                                      

i niepewność dochodów. Znacznie ma wzrosnąć deficyt państwa. Jakie będą subwencje na 

chwilę obecną nic nie wiadomo.  

Radny Miasta powinien zrozumieć, że jest bardzo trudna sytuacja w mieście, w kraju, Europie 

i na świecie. Uważa, że należy poczekać i zobaczyć jak sobie z tym poradzimy. Należy 

poczekać cierpliwie i zobaczyć jakie będą dochody, bo już liczymy wydatki. Na chwilę obecną 

nie chce niczego obiecywać. Poinformował, że przygotowuje się do projektu budżetu na 

przyszły rok oraz do tego jak poinformować mieszkańców i radnych, którzy o tym zdecydują. 

Nieuchronna jest podwyżka podatku od nieruchomości. Nadmienił również, że wszystko na to 

wskazuje, że odpady będą również jeszcze droższe. Zwrócił się do pomysłu budowy spalarni 

śmieci w naszym mieście. 

Jak obserwuje wskaźniki jakości powietrza, które  zaczynają palić się na czerwono, to kolejny 

raz ubolewam, że nie mamy spalarni w Mławie ponieważ odpady będą jeszcze droższe.                        

Może należałoby zorganizować wyjazd radnych w celu zobaczenia jak funkcjonują spalarnie                              

w innych miastach, jak z tym problemem poradziły sobie inne miasta. 

 

Ad pkt 24. 

Interpelacje, wolne wnioski i zapytania: 

 

Przewodniczący Rady Miasta Lech Prejs 

poinformował, że w okresie międzysesyjnym do Rady Miasta wpłynęły następujące pisma: 

• Pismo mieszkanki Mławy dotyczące skierowane do Wydziału Ochrony Środowiska                     

i wiadomości Rady Miasta.  

• Pismo - skarga Towarzystwa Przyjaciół Ziemi Mławskiej dotyczące współpracy z Panią 

Dyrektor Muzeum Ziemi Zawkrzeńskiej skierowane do Burmistrza Miasta                                          

i wiadomości Rady Miasta.  

• Pismo rodziców dzieci uczęszczających do przedszkola przy ZPO Nr 1 skierowane do 

Burmistrza Miasta i wiadomości Przewodniczącego Rady Miasta. 

• Pismo Wójta Gminy Lipowiec Kościelny w sprawie rozwiązania umowy o dostarczaniu 

wody i odprowadzaniu ścieków. 

Poinformował, że  drogą elektroniczną pytania nadesłał Przewodniczący Zarządu Osiedla 

(wykaz pytań stanowi załącznik do niniejszego protokołu). Nadmienił, że po dokonaniu 

weryfikacji nadawców zostaną udzielone pisemne odpowiedzi. 

 

 

 

 



  

Ad pkt 25. 

Po wyczerpaniu porządku obrad sesji 

Przewodniczący Rady Miasta LECH PREJS 

zakończył obrady XX sesji o godz. 19:00 słowami: 

„ZAMYKAM OBRADY XX SESJI RADY MIASTA” 

 

 

Przewodniczący Rady Miasta 

 

    Lech Prejs 

 

Protokolant: 

Katarzyna Kulesza 

 

 

 

 


